
033/77 30 566,  916 33 Lúka Ročník 16 2016

www.obecluka.sk

Nepredajné

č. 2

december 

dovoľte mi prihovoriť sa k Vám v čase najkrajších sviatkov 
pokoja, lásky a porozumenia.
Vianočné sviatky sú obdobím, na ktoré netrpezlivo čakáme, 
lebo ich čaro a výnimočnosť nás napĺňajú pocitmi šťastia, 
pohody a harmónie. Atmosféra týchto dní je plná 
spomienok i očakávaní, nič nie je bežné ani všedné , napriek 
tomu, že Vianoce sú každý rok, ich okúzľujúce čaro sa nedá 
ničím nahradiť ani napodobniť. Vianočné sviatky v každom 
z nás upevňujú základné ľudské hodnoty. Tíško prichádza 
tento zvláštny čas,  keď sa stretávajú rodiny, príbuzní a 
známi, keď si sadáme k spoločnému stolu, aby sme sa tešili 
z jedinečnej sily, ktorej hovoríme rodinné puto.
V tento sviatočný čas chceme byť dobrí navzájom k sebe, 
chceme každému rozdávať len radosť.
Vianoce sú obdobím, keď sa každý snaží byť s blízkymi, keď 
si uvedomujeme silu priateľstva, lásky, úcty a obetavosti. 
Pre každého z nás je dôležité, aby sa dni napĺňali 
spokojnosťou, ľudskou spolupatričnosťou, osobným 
uplatnením, ako i dosahovaním vytúžených cieľov. 
Vianočný čas má svoje neopísateľné  čaro pre každého, kto 

sa nepozerá iba očami, ale i srdcom a je príležitosťou 
zastaviť sa  a pozrieť sa do hĺbky svojej duše, tam kde sú 
skryté naše najtajnejšie túžby a želania.
Blikajúce sviečky – symbol Vianoc nech rozžiaria 
plápolavým plameňom naše srdcia, naše vnútro. Veď každý 
z nás s vďakou prijíma teplé ľudské slovo, pohladenie či len 
pohľad a svet sa zrazu stáva krajším. Človek sa musí vedieť 
tešiť i zo šťastia toho druhého. V tento sviatočný čas si viac 
ako inokedy uvedomíme, že napriek dospelosti v každom 
z nás drieme kúsok malého dieťaťa, ktoré netrpezlivo čaká 
na nádherne pripravený štedrovečerný stôl, voňavú 
kapustnicu, žiarivý stromček  a darčeky, ktoré nás pod ním 
čakajú.
Vianočné sviatky – čas radosti , vychutnajme si ich so 
všetkým čo k nim patrí. V dušiach nech sa nám rozhostí 
krásny pocit, na stole nech zavonia kapor, či iné dobroty  a 
Štedrý večer nech zanechá v našich srdciach stopu pohody 
a radosti. Príjemné prežitie vianočných sviatkov a šťastný 
Nový rok Vám všetkým želá starosta obce Vladimír Vöröš, 
obecné zastupiteľstvo  a pracovníci obecného úradu v Lúke.

VÁŽENÍ SPOLUOBČANIA,
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GRANTOVÝ  PROJEKT 

„OBNOVA ETNOLOGICKÉHO 

MÚZEA“ 

Dobrovoľníci  obce Lúka pripravili  

plochu okolia budovy pre ďalšie aktivity 

a to:  pokosili trávu, vyčistili plochu od 

odpadkov ktoré tam boli, odstránili starú 

omietku po celom obvode budovy, 

pripravili montáž OSB dosiek.

V ďalšom kroku sa dodávateľsky – firma 

FRANZ UNIVERSAL Ivan Gajdošech 

pokračovalo  výmenou okien a obnovou 

obvodového plášťa.

Demontovali sa  pôvodné, poškodené 

okná na  budove južnej strany, ktoré sa 

potom následne odviezli na  miesto 

určené na ich likvidáciu. Po tomto úkone 

sa  doviezli a osadili nové okná. 

Ďalej bola vykonaná penetrácia stien, 

zateplenie polystyrénom, sieťkovanie 

pred vrchnou fasádou, nanesenie 

vrchnej fasády bielou omietkou a 

zvýraznila sa  spodná časť budovy 

a vonkajšie obvody stien (cca 15cm)  

modrou farbou. 

Obec Lúka týmito aktivitami vykonala 

realizáciu projektu, ktorý bude mať 

dlhodobý charakter. Tento projekt bude 

mať pokračovanie v budúcich vy-

hlásených výzvach a projektoch a to 

rekonštrukcia interiéru, aby mohla 

budova splniť účel. Finančné prostriedky 

získané výzvou Coca - Cola pre región 

prostredníctvom  Trenčianskej nadácie 

sa použili na obnovu budovy.

Dúfame, že projekt bude mať 

pokračovanie o. i. aj vo vybavení 

interiéru exponátmi, aby sa 

Etnologické múzeum v krátkej 

budúcnosti otvorilo. Otvorenie 

Etnologického múzea v obci Lúka 

p r i n e s i e  z v ý š e n ú  

návštevnosť tur istov 

v obci, ktorí cez obec 

prechádzajú na zrúcaniny hradu 

Tematín. Žiaci ZŠ spoznajú život svojich 

p r e d k o v  v  o b c i ,  o b o h a t i a  s a  

vedomosťami, ktoré im nie sú ešte  

známe. V múzeu budú premety dávnej 

m i n u l o s t i ,  k t o r é  b u d ú  

pripomínať návštevníkom život 

v  o b c i ,  o b o h a t e n ý  i c h  

pracovnými, kultúrnymi a 

d u c h o v n ý m i  

aktivitami.

   

PIVNICA NA 

ĽUDOVÚ NÔTU – 

SPLNENÝ SEN

Svokor už dlhšiu dobu 
sníval ,  že keď bude na 
dôchodku, bude mať čas na 
svoju záhradu a bude si môcť 
skrášliť okolie domčeka podľa 
svojich snov. Kým cestoval na 

kamióne, nemal na to veľa času. Pri 

cestách na kamióne vždy veľmi obdivoval 
maľované pivnice na Morave a 
okolí. Také niečo by chcel aj u nich 
doma... 
A prečo nie? Tak sme začali s prí-
pravami na najkrajšiu pivnicu v 

MESIAC ÚCTY K STARŠÍM

Ako je už zaužívanou tradíciou v mesiaci 
októbri uctiť si starších aj tento rok sme 
uskutočnili posedenie jubilantov a 
seniorov obce Lúka. Našich dôchodcov 
prišli potešiť svojím vystúpením aj deti 
z našej základnej a materskej školy. 
Prajeme im hlavne veľa zdravia, šťastia a 
spokojnosti. 

Naše šikovné ženy ako prejav vďaky pánu 
Bohu za úrodu už tradične vyzdobili 
priestory kostola nádhernými obrazcami. 
Tieto pozostávali zo semien a plodov 
darov zeme. 

Interiér kostola bol vkusne doplnený 
aj prvkami ľudovej kultúry. 

ZO ŽIVOTA SENIOROV V ROKU 

2016

Prišla jeseň a s ňou akoby vyúčtovanie, 
aký bol rok a akí sme boli. Zastavte sa na 
chvíľu a porozmýšľajte. Zasa je rok od 
poslednej výročnej členskej schôdze 
Klubu seniorov spojenej so stretnutím 
jubilujúcich spoluobčanov 60, 65, 70, 75, 
80, 85 a 90 ročných. Naše stretnutie sa 
uskutočnilo 10. novembra 2016 v školskej 
jedálni v Lúke. Žiaci základnej a materskej 
školy predviedli pekný kultúrny program 
pod vedením pani učiteliek. Program sa 
nám páčil, ďakujeme žiakom a pani 
učiteľkám. Pani Kusá predstavila 
jubilujúcich spoluobčanov a pán starosta 
sa im prihovoril. Poďakoval jubilantom za 
ich prínos pre rozvoj obce a spoločnosti. 
Nasledoval zápis do „pamätnej knihy“ 
obce a odovzdanie darčekov a kvetov. 
Prítomní kvety venovali do miestneho 
kostola. Nasledoval prípitok a p. Ilenčík 
v mene jubilantov poďakoval vedeniu 
obce za prípravu takéhoto spoločného 
posedenia. Nasledovala správa o činnosti 
KS za obdobie roka 2016. V správe p. 
Ilenčík uviedol, že aktivity sa konali podľa 
požiadaviek členov. Patrí tu brigáda na 
cintoríne, ktorej sa zúčastnilo 27 prevažne 
členov a členiek Klubu seniorov. Ďalej to 
bol zájazd na výstavu Záhradkár spojenú s 
predajom v Trenčíne a zájazd na kúpalisko 
Vincov les.  Členky pomáhali pri podávaní 
občerstvenia pri príležitosti 770. výročia 
prvej písomnej zmienky o obci. Zúčastnili 
sme sa Sv. omše,  ktorá sa konala pri 
príležitosti poďakovania za úrodu. Členky 
KS pripravili výstavku obrazov s cirkevnou 
tematikou z plodov zeme. Boli sme si 
pozrieť aj súťaž vo varení guláša, kde 
vystupovali Krojovanky Modrovanky. 
Škoda, že boli schované a nie všetci mali 
možnosť toto podujatie sledovať. Starosta 
medzi iným spomenul, že oprava cesty 
II/507 je v pláne na rok 2017, ale veriť 
tomu budeme až keď sa oprava prevedie. 
Čističku a kanalizáciu sme si v roku 2016 
uplatnili z fondov, ale úspešní sme neboli. 
Na rok 2017 je podaná nová žiadosť.  
Ďalšou bola pripomienka, aby na 
miestnom cintoríne stromy – boriny a 
jedle sa nechali vyrúbať, ale hlavne okolo 
kríža na Evanjelickom cintoríne a niektoré, 
ktoré by mohli spadnúť na hroby a 
pomníky. Taktiež by sa mohol vyrezať aj 
každý druhý strom. Postrádame  kultúrno 
– spoločenskú budovu.  Obec má 
pripravený projekt na rozšírenie jedálne, 
kde by vznikla miestnosť na umiestnenie 
javiska. Bohužiaľ v súčasnosti nebola 
vydaná výzva na realizáciu takéhoto 
projektu. Veď sledovať vystúpenie žiakov, 

aby ich bolo dobre vidieť na javisku je 
pôžitkom.  Prísľub bol, že sa nadstavia 
šatne TJ a tým by sa odstránilo aj 
zatekanie múrov. Uvažovalo sa s u-
miestnením bytov, čo by situáciu vyriešilo,  
ale nemyslíme si, že je to najvhodnejšie 
riešenie, aby tam vznikli nájomné byty. 
V tom prípade by štátny fond rozvoja 
bývania vedel  pr ispieť  spolu so 
spoluúčasťou obce, uviedol starosta obce.  
Poslanci NR a Vyššieho územného celku 
nás poznajú len pred  voľbami. V dávnej 
minulosti mali poslanci rozdelené obvody  
a stretali sa s občanmi aj počas volebného 
obdobia. Tak isto aj policajti by mali mať 
svoje obvody a tak napĺňať heslo „chrániť 
a  pomáhať“.  Ešte  stá le  je  veľa  
nezodpovedných občanov, ktorí vyvážajú 
odpad na divoké skládky. Veď máme 
separovaný zber, rôzne kontajnery, 
ktorými sa odváža odpad. Starajme sa 
o naše životné prostredie, aby sme ho 
zachovali našim deťom a ďalším 
generáciám. Iste ste si všetci všimli, že 
dom po Jarovi Mišovi sa opravuje, obec tu 
chce zriadiť naše malé múzeum.  
Dúfajme, že zámer sa podarí. Priekopa pri 
novom stavebnom obvode slúži na odvod 
vody z cesty. Treba ju pri konci prečistiť, 
aby voda z nej odtekala tak, ako to malo 
byť. Cesta a odvodňovací kanál je v správe 
Trenčianskeho samosprávneho kraja. 
Obec požiadala správu ciest, aby si 
zaradila do plánu údržby vyčistenie 
a prehĺbenie odvodňovacieho kanála. 
Doplnil starosta obce. Prepust pred 
domom 188 je zanesený. Priteká do neho 
voda z celej dolnej časti obce. Ďakujem 
pánovi starostovi, pani matrikárke Kusej, 
obecnému zastupiteľstvu za prípravu 
dnešného posedenia  a  podanie  
občerstvenia. Poďakovanie patrí aj 
kuchárkam a pani vedúcej za chutnú 
večeru. Prítomní posedeli pri harmonike a 
n a š i c h  p e s n i č k á c h .  V š e t k ý m  
spoluobčanom prajem príjemné prežitie 
Vianočných sviatkov a do Nového roka 
2017 želám dobré zdravie, šťastie, dobrú 
rodinnú pohodu a veľa osobných a 
pracovných úspechov.

Predseda KS Ilenčík

Z UZNESENÍ OBECNÉHO 

ZASTUPITEĽSTVA  

ZASADNUTIE  OZ z 22. 06. 2016
Obecné  zastupiteľstvo Obce Lúka
v súlade so  zákonom č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v z. n. p.

berie na vedomie
informáciu o plnení uznesení zo 

zasadnutia OZ.

schvaľuje
ukončenie nájomnej zmluvy Potočková, 
Lacko z bytu č. 9 ku dňu 30. 06. 2016 

schvaľuje
pridelenie 3 izbového bytu č. 9 v bytovom 
dome č. 266 Mariánovi Hazdovi a 
manželke Lucii Hazdovej od 01. 08.2016

neschvaľuje 
osadenie plechovej garáže na spoločnom 
priestore pri bytovom dome č. 266 pánovi 
Štrbovi

schvaľuje 
podať žiadosť na grand na etnologické 
múzeum od firmy Coca Cola – vonkajšia 
fasáda

schvaľuje 
doplniť detské ihrisko o nové prvky – 
vybavenie do sumy 5 000,- €
é ihrisko o nové prvky – vybavenie do 
sumy 5 000,- €

berie na vedomie
Rozpočtové opatrenie starostu č. 2/2016

ZASADNUTIE  OZ z 22. 07. 2016

Obecné  zastupiteľstvo Obce Lúka
v súlade so  zákonom č. 369/1990 Zb. o 
obecnom zriadení v z. n. p.

berie na vedomie
informáciu o plnení uznesení zo 
zasadnutia OZ

schvaľuje
vybudovať miestne komunikácie a 
chodníky  podľa  projektovej  do-
kumentácie v časti Prielohy Trasa 3, Trasa 
4 a Majer 2 zostávajúcu časť miestnej 
komunikácie na základe zmluvy s 
dodávateľom a podpísaným splátkovým 
kalendárom na 10 rokov 

schvaľuje 
splátkový kalendár Poľnohospodárskemu 
d r u ž s t v u  p o d i e l n i k o v  Te m a t í n  
v Modrovke, družstvu  Rozhodnutia 
č .  1 6 0 0 0 0 3 1 5 1  z a  d a ň  z  
nehnuteľností za rok 2016 vo 
výške 5 600,- € nasledovne : 
do 30. septembra  2016 

Z UZNESENÍ OBECNÉHO 

ZASTUPITEĽSTVA  

obci Lúka! Postupne pivnica kvitla do 
krásy. A pre dedka mala prekvapenie aj 
jeho vnučka Nikolka – prekvapenie od 
malého umelca. Pivnica mala byť darček 
k narodeninám, nestihli sme ju však 
k sviatku úplne dokončiť. Ale o to bola 
radosť oslávenca väčšia, keď bola hotová.

Z. Štefancová

VÝZDOBA KOSTOLA
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uplatnili z fondov, ale úspešní sme neboli. 
Na rok 2017 je podaná nová žiadosť.  
Ďalšou bola pripomienka, aby na 
miestnom cintoríne stromy – boriny a 
jedle sa nechali vyrúbať, ale hlavne okolo 
kríža na Evanjelickom cintoríne a niektoré, 
ktoré by mohli spadnúť na hroby a 
pomníky. Taktiež by sa mohol vyrezať aj 
každý druhý strom. Postrádame  kultúrno 
– spoločenskú budovu.  Obec má 
pripravený projekt na rozšírenie jedálne, 
kde by vznikla miestnosť na umiestnenie 
javiska. Bohužiaľ v súčasnosti nebola 
vydaná výzva na realizáciu takéhoto 
projektu. Veď sledovať vystúpenie žiakov, 

aby ich bolo dobre vidieť na javisku je 
pôžitkom.  Prísľub bol, že sa nadstavia 
šatne TJ a tým by sa odstránilo aj 
zatekanie múrov. Uvažovalo sa s u-
miestnením bytov, čo by situáciu vyriešilo,  
ale nemyslíme si, že je to najvhodnejšie 
riešenie, aby tam vznikli nájomné byty. 
V tom prípade by štátny fond rozvoja 
bývania vedel  pr ispieť  spolu so 
spoluúčasťou obce, uviedol starosta obce.  
Poslanci NR a Vyššieho územného celku 
nás poznajú len pred  voľbami. V dávnej 
minulosti mali poslanci rozdelené obvody  
a stretali sa s občanmi aj počas volebného 
obdobia. Tak isto aj policajti by mali mať 
svoje obvody a tak napĺňať heslo „chrániť 
a  pomáhať“.  Ešte  stá le  je  veľa  
nezodpovedných občanov, ktorí vyvážajú 
odpad na divoké skládky. Veď máme 
separovaný zber, rôzne kontajnery, 
ktorými sa odváža odpad. Starajme sa 
o naše životné prostredie, aby sme ho 
zachovali našim deťom a ďalším 
generáciám. Iste ste si všetci všimli, že 
dom po Jarovi Mišovi sa opravuje, obec tu 
chce zriadiť naše malé múzeum.  
Dúfajme, že zámer sa podarí. Priekopa pri 
novom stavebnom obvode slúži na odvod 
vody z cesty. Treba ju pri konci prečistiť, 
aby voda z nej odtekala tak, ako to malo 
byť. Cesta a odvodňovací kanál je v správe 
Trenčianskeho samosprávneho kraja. 
Obec požiadala správu ciest, aby si 
zaradila do plánu údržby vyčistenie 
a prehĺbenie odvodňovacieho kanála. 
Doplnil starosta obce. Prepust pred 
domom 188 je zanesený. Priteká do neho 
voda z celej dolnej časti obce. Ďakujem 
pánovi starostovi, pani matrikárke Kusej, 
obecnému zastupiteľstvu za prípravu 
dnešného posedenia  a  podanie  
občerstvenia. Poďakovanie patrí aj 
kuchárkam a pani vedúcej za chutnú 
večeru. Prítomní posedeli pri harmonike a 
n a š i c h  p e s n i č k á c h .  V š e t k ý m  
spoluobčanom prajem príjemné prežitie 
Vianočných sviatkov a do Nového roka 
2017 želám dobré zdravie, šťastie, dobrú 
rodinnú pohodu a veľa osobných a 
pracovných úspechov.

Predseda KS Ilenčík

Z UZNESENÍ OBECNÉHO 

ZASTUPITEĽSTVA  

ZASADNUTIE  OZ z 22. 06. 2016
Obecné  zastupiteľstvo Obce Lúka
v súlade so  zákonom č. 369/1990 Zb. 
o obecnom zriadení v z. n. p.

berie na vedomie
informáciu o plnení uznesení zo 

zasadnutia OZ.

schvaľuje
ukončenie nájomnej zmluvy Potočková, 
Lacko z bytu č. 9 ku dňu 30. 06. 2016 

schvaľuje
pridelenie 3 izbového bytu č. 9 v bytovom 
dome č. 266 Mariánovi Hazdovi a 
manželke Lucii Hazdovej od 01. 08.2016

neschvaľuje 
osadenie plechovej garáže na spoločnom 
priestore pri bytovom dome č. 266 pánovi 
Štrbovi

schvaľuje 
podať žiadosť na grand na etnologické 
múzeum od firmy Coca Cola – vonkajšia 
fasáda

schvaľuje 
doplniť detské ihrisko o nové prvky – 
vybavenie do sumy 5 000,- €
é ihrisko o nové prvky – vybavenie do 
sumy 5 000,- €

berie na vedomie
Rozpočtové opatrenie starostu č. 2/2016

ZASADNUTIE  OZ z 22. 07. 2016

Obecné  zastupiteľstvo Obce Lúka
v súlade so  zákonom č. 369/1990 Zb. o 
obecnom zriadení v z. n. p.

berie na vedomie
informáciu o plnení uznesení zo 
zasadnutia OZ

schvaľuje
vybudovať miestne komunikácie a 
chodníky  podľa  projektovej  do-
kumentácie v časti Prielohy Trasa 3, Trasa 
4 a Majer 2 zostávajúcu časť miestnej 
komunikácie na základe zmluvy s 
dodávateľom a podpísaným splátkovým 
kalendárom na 10 rokov 

schvaľuje 
splátkový kalendár Poľnohospodárskemu 
d r u ž s t v u  p o d i e l n i k o v  Te m a t í n  
v Modrovke, družstvu  Rozhodnutia 
č .  1 6 0 0 0 0 3 1 5 1  z a  d a ň  z  
nehnuteľností za rok 2016 vo 
výške 5 600,- € nasledovne : 
do 30. septembra  2016 

Z UZNESENÍ OBECNÉHO 

ZASTUPITEĽSTVA  

obci Lúka! Postupne pivnica kvitla do 
krásy. A pre dedka mala prekvapenie aj 
jeho vnučka Nikolka – prekvapenie od 
malého umelca. Pivnica mala byť darček 
k narodeninám, nestihli sme ju však 
k sviatku úplne dokončiť. Ale o to bola 
radosť oslávenca väčšia, keď bola hotová.

Z. Štefancová

VÝZDOBA KOSTOLA



-4- -5-

uhradiť čiastku  1 400,- €  do 31. októbra   
2016 uhradiť čiastku  
1 400,- €
do 30. novembra  2016 uhradiť čiastku  
1 400,- €
do 10. decembra   2016 uhradiť čiastku  
1 400,- €

ZASADNUTIE  OZ z 07. 10. 2016

Obecné  zastupiteľstvo Obce Lúka
v súlade so  zákonom č. 369/1990 Zb. o 
obecnom zriadení v z. n. p.

berie na vedomie
informáciu o plnení uznesení zo 
zasadnutia OZ

berie na vedomie
plnenie finančného rozpočtu k 30.6.2016 

schvaľuje
rozpočtové opatrenie starostu č. 3/2016

doporučuje
starostovi obce Lúka vypísať výberové 
konanie na funkciu hlavného kontrolóra 
obce Lúka

schvaľuje 
odkúpenie časti pozemku p. č. CKN 149/2 
podľa nového geometrického plánu tak, 
aby z celkovej šírky pozemku zostalo obci 
Lúka 70 cm po celej dĺžke parcely CKN č. 
149/2 za cenu 5,- €/m2. Náklady spojené s 
prevodom hradí kupujúci Pavol Šprlák 
Zmora, Lúka č. 245

berie na vedomie 
vzdanie sa finančnej odmeny od 
7.10.2016 až do ukončenia mandátu 
poslanca OZ Emila Godála
 
schvaľuje
splátkový kalendár za práce na stavbe 
Lúka Technická infraštruktúra IBV – 
Prielohy a časť lokalita Majer 2 – 
v ybudovanie  cesty  a  chodníkov  
vyplývajúcej zo zmluvy o dielo a dodatku 
zmluvy pre Majer 2. etapu

ZASADNUTIE  OZ z 24. 11 2016

Obecné  zastupiteľstvo Obce 
Lúka

Z UZNESENÍ OBECNÉHO 

ZASTUPITEĽSTVA  

Z UZNESENÍ OBECNÉHO 

ZASTUPITEĽSTVA  

v súlade so  zákonom č. 369/1990 Zb. o 
obecnom zriadení v z. n. p.

berie na vedomie
informáciu o plnení uznesení zo 
zasadnutia OZ

berie na vedomie
informáciu starostu obce Lúka, že nebola 
predložená žiadna žiadosť na výberové 
konanie na funkciu hlavného kontrolóra 
obce Lúka k 18. 11. 2016 do 12,00 hod. 
zároveň vyhlasuje novú voľbu na 
hlavného kontrolóra obce Lúka

schvaľuje
inventarizačnú komisiu k majetku obce 
Lúka v zložení : predseda Ing. Peter 
Kusovký,  Emil Godál, Anna Janžová

schvaľuje
návrh rozpočtu obce Lúka na rok 2017, 
2018, 2019

schvaľuje
umiestnenie 2 rodinných domov typ A na 
p. č. 555/38 a 3 rodinných domov typ B na 
p. č. 555/15 v 
k. ú. Lúka pre navrhovateľov stavebníkov 
Marcel a Zuzana Gono, bytom Pod 
Párovcami 96, Piešťany. Autor projektu 
Ing. Arch. Igor Bučenec Pod Párovcami 
1/6, Piešťany podľa predloženej štúdie 
osadenia. Podmienky výstavby budú 
uvedené v stavebnom povolení. Prípojky 
inžinierskych sietí bude v plnej výške 
hradiť investor. K výstavbe je potrebný 
súhlas vlastníka pozemku 

schvaľuje
uzatvoriť dodatok k zmluve zo dňa 1.4. 
2014 na prenájom nehnuteľnosti 
zapísané na liste vlastníctva č. 1 šport bar 
o neprevádzkovaní priestorov na dobu 3 
mesiacov december 2016, január 2017 a 
február 2017. Náklady spojené so 
spotrebou energie hradí nájomca

schvaľuje
vypracovať zmluvu o spolupráci medzi 
obcou Lúka a spoločnosťou Lombard s.r.o. 
Školská 14 Piešťany, ktorá bude obsahovať 
vznesené požiadavky obce Lúka. 
Predmetom zmluvy bude určenie rámca 
pre spoluprácu a podporu zmluvných 
strán pri budovaní miestneho optického 

káblu v oblasti  k. ú. Lúka pre poskytovanie 
vysoko rýchlostných služieb elektronickej 
komunikácie pre obyvateľov obce Lúka. 

schvaľuje
poskytnutie finančnej podpory pre 
Nikoletu Plesníkovú bytom Lúka č. 66 a 
Nikoletu Stipanitzovú bytom Lúka č. 161, 
ktoré navštevujú CVČ Nové Mesto n/V

neschvaľuje
finančný príspevok na činnosť športového 
klubu Kajak, Okružná 717/2 Moravany 
n/V, žiadateľom bol Igor Valo – predseda 
občianskeho združenia. 

neschvaľuje 
a) zapojiť sa do projektu záchranných prác 

na hrade Tematín prispením finančných 
prostriedkov pre Občianske združenie 
Hrad Tematín, Alexandra Dubčeka 14, 
Piešťany štatutárny zástupca Mojmír 
Choma

b) dáme do povedomia občanom – 
dobrovoľníkom, ktorí majú záujem sa 
akýmkoľvek spôsobom zapojiť a 
napomôcť tomuto združeniu o zá-
chranu hradu Tematín .

SPOMIENKA NA OSLAVY  770. 

VÝROČIA PRVEJ PÍSOMNEJ 

ZMIENKY O OBCI LÚKA  

  Životné jubileum je vždy dôvodom na 
oslavu, na slávnostnú chvíľu, ktorá je 
zastavením sa, chvíľou na zamyslenie, 
bilancie, ale aj premýšľanie o budúcnosti. 
  Výročie obce je sviatkom a dôvodom 
uvedomiť si spolupatričnosť k miestu, kde 
žijeme, k miestu, ktoré sme zdedili  a ktoré 
odkážeme budúcim generáciám. 
  Domovom každého človeka je jeho vlasť, 
ale jeho kolískou je rodný kraj. Miesto, kde 
prežil svoje detstvo v kruhu najbližších, 
kde sa rodili jeho plány a sny do 
budúcnosti. Na toto miesto sa neustále 
vracia a skúma premeny neustálej práce 
predchádzajúcich generácií i súčasníkov. 
Pre mnohých z nás je touto kolískou práve 
naša obec Lúka, ležiaca pod tematínskymi 
kopcami ,  Považským Inovcom a  
Tematínom . 
  Keď vravíme o premenách je potešiteľné, 
že i naša obec sa mení, prešla a prechádza 
premenami. Čo sa v nej zmenilo za 
ostatných 5 rokov – od roku 2011, kedy 
sme si pripomínali jej 765. výročie. 
  Pred 5 rokmi sme sa stretli v parku pod 
kaštieľom, kde sme oceňovali ľudí, ktorí sa 

zaslúžili o rozvoj našej obce v rôznych 
odvetviach. 
 Dnes už štyria z nich tu nie sú – česť ich 
pamiatke.  Nie  vždy sa všetko podarí ako 
si to človek naplánuje. Tak je to i so 
samosprávou. Pre nedostatok finančných 
prostriedkov, tak ako hospodárovi i 
samospráve sa nepodarí naplánované 
projekty začať a dokončiť. Nám sa 
podarilo za posledných päť rokov 
nasledovné. 
  V obci sme vybudovali tri nájomné 
bytové domy, do ktorých sa nasťahovali 
väčšinou mladí ľudia. Ten posledný sme 
do užívania odovzdali v roku 2012. Obraz 
dediny sa zmenil v dolnej časti obce (na 
pozemkoch kde bolo JRD) postupne 
vyrástlo 73 rodinných domov s do-
minantou kostola, dokončili sme park 
v centre obce a pod Kaštieľom. 
  Dnes vieme, že investícia do 
infraštruktúry v stavebných obvodoch sa 
nám vracia v podobe zvýšeného počtu 
obyvateľov a tým aj rozrastajúcich sa 
rodín. To bol impulz i na vytvorenie 
Materskej školy a tak po 40-tich rokoch 
máme svoju vlastnú škôlku, ktorú sme 
spojili so základnou školou. Dnešný názov 
znie ZŠ s MŠ. To všetko je v spoločnom 
areáli školy. 
  Každým rokom investujeme finančné 
prostriedky na rekonštrukciu ZŠ s MŠ, čo je 
vidieť pri výmene okien a v interiéri školy, 
ako aj nového osvetlenia v telocvični. 
  Rekonštrukciou potravinového reťazca 
COOP Jednota zväčšila, zatraktívnila a 
skultúrnila predaj potravín v obci.
        V rámci možností opravujeme starý 
dom, v ktorom chceme zriadiť Etnologické 
múzeum. V roku 2013 sa nám podarilo 
opraviť strechu, v tomto roku práce 
pokročili a vymenili sa okná a opravil sa 
vonkajší plášť domu zateplením a 
fasádou. 
  Na cintoríne sme opravili budovu domu 
smútku. 
  Vymenili sme časť svietidiel verejného 
osvetlenia čo sa prejavilo na úspore 
elektrickej energie a lepšej svietivosti. 

 Do pôsobnosti obce patrí aj 
vodárenská spoločnosť Šáchor 
s.r.o. Lúka – Modrovka. Od roku 
2000 spravuje celú vodovodnú 
sieť spolu s čerpacou stanicou a 
vodojemom. 
 V posledných piatich rokoch 
došlo k vyvŕtaniu novej studne, 
teda revitalizácii vodného 
zdroja, ktorý bude slúžiť na 
zásobovanie pitnou vodou. Je to 
hĺbkový vrt, z ktorého budeme 
piť vodu po jeho spustení už 
v tomto roku. Bolo vymenené 

staré liatinové vodovodné potrubie, na 
ktoré sme dostali dotáciu z MŽP. 
  Vybudovali sme nové prípojky, vymenili 
potrubia prepojené cez potok. Okrem 
toho zabezpečujeme celú prevádzku 
spojenú s dodávkou kvalitnej pitnej vody a 
verte nie je toho málo. Problémy by vznikli 
až vtedy, ak by bola voda nekvalitná a 
nebolo by jej dostatok.  Nie je vidieť, je  
pod zemou. Vážme si to. 
  Samozrejmosťou je zabezpečovať riadny 
chod obce vo všetkých oblastiach 
samosprávy. 
  V športovom areáli po premiestnení 
knižnice do ZŠ sme prerobili priestory a 
vytvorili futbalistom nové šatne.   
Uložili sme do zeme nový zavlažovací 
systém ihriska, zrekonštruovali miestnosť  
v Šport bare spolu so sociálnym 
zariadením. 
  Priestor areálu sme pre DHZ doplnili o 
garáž na techniku spolu s prístreškom. 
  Venujeme sa športovej, kultúrno-
spoločenskej a sociálnej oblasti .  
Podporujeme miestne organizácie v obci 
Lúka. 
  Musím povedať, že nie všetko sa podarí 
tak ako si predstavujeme. Máme uložené 
kanalizačné potrubie v dolnej časti obce. 
Bojujeme o to, aby sme dostali finančné 
prostriedky z MŽP na čističku odpadových 
vôd a následne na odkanalizovanie celej 
obce. 
  Tým, že máme v obci nájazd a výjazd z 
diaľnice D1 spájajú sa s ním, výhody 
i nevýhody. 
  Výhody sú nám všetkým známe a 
nevýhody – zvýšená automobilová 
doprava, hlavne ťažká nákladná a 
kamiónová. O tom ako to je v reálnom 
stave vedia hovoriť ľudia, ktorí majú 
postavené svoje domy vedľa zaťaženej 
cesty II/507. Spolu s TSK sa podarilo 
vyrokovať a osadiť zákazové zvislé 
značenie pre tranzitujúce automobily nad 
15 ton. 
  Trnavský samosprávny kraj nedokázal 
vybaviť zákazové značky tranzitujúcej 
nákladnej a kamiónovej dopravy smerom 

od Piešťan. Vylepšenie dopravnej situácie 
by bola rekonštrukcia  cesty II/507  
prechádzajúcej cez obec Lúka. 
  V tomto roku si pripomíname 90. výročie 
založenia dobrovoľného hasičského zboru 
v Lúke. Jeho zakladateľom bol nájomca 
veľkostatku Ernest Kelerman. V roku 1931 
pre miestnych hasičov postavil požiarnu 
zbrojnicu. V deväťdesiatych rokoch 20. 
storočia bola zbúraná. Už v šesťdesiatych 
rokoch sa miestny požiarnici zúčastňovali 
požiarnych súťaží. Menovite to boli Ján 
Čudejko, Gustáv Cíbik, Emil Mikudík, 
Silvester Gažo, Gustáv a Anton Godál, 
Anton Prikryl a Anton Gajdošech. 
 V roku 1971 miestny požiarnici 
slávnostne prevzali novostavbu požiarnej 
zbrojnice. Túto zbrojnicu požiarnici a 
občania vybudovali svojpomocne v akcii Z. 
Väčšia reorganizácia Miestneho zväzu 
požiarnej ochrany sa uskutočnila v roku 
1984. Jej predsedom sa stal Ján Mráz. 
Členskú základňu tvorilo 36 členov. 
V roku 1988 si požiarnici zvolili nového 
predsedu. Stal sa ním Jaroslav Hazda. 
V roku 1991 sme prestavali budovu 
bývalej požiarnej zbrojnice na obecný 
úrad. Od roku 2009 je predsedom a 
súčasne veliteľom DHZ Mgr. Marián 
Kriško. Pod jeho vedením dnes vlastní DHZ 
Lúka Aviu A31 požiarne auto LIAZ a ďalšie 
požiarno technické vybavenie. Činnosť 
DHZ bola vždy založená na dobrovoľnosti  
boli a sú nápomocní pri rôznych zásahoch 
pri požiaroch, povodniach alebo rôznych 
živelných pohromách. Zúčastňujú sa 
hasičských súťaží a cvičení. Zabezpečujú 
protipožiarnu prevenciu. Od roku 2010 
Hasičský zbor Lúka organizuje nočnú 
hasičskú súťaž o pohár starostu obce. 
  Muži sa stali od roku 2012 účastníkmi 
Západoslovenskej hasičskej ligy, v ktorej 
ďalej pokračujú. 
  Evidujeme požiadavky na rozšírenie 
techniky, výstavbu požiarnej zbrojnice a 
garáží. Môžem zodpovedne prehlásiť, že 
zatiaľ  obec Lúka nemá finančné 
prostriedky na vybudovanie týchto 
nehnuteľností. 
  Obec Lúka finančne v rámci svojich 
možností podporuje činnosť DHZ. 
  Chcem poďakovať všetkým tým, ktorí sa 
počas 90. ročnej činnosti DHZ v Lúke  
podieľali na jej činnosti a rozvoji. Prajem 
súčasnému vedeniu a členom DHZ veľa 
úspechov v ich ďalšej činnosti. 
  Na záver chcem vyjadriť úprimné 
poďakovanie všetkým, ktorí sa o rozvoj 
obce zaslúžili v minulosti i v súčasnosti. 
  Milí spoluobčania, blahoželám k sviatku 
obce a želám si, aby naša Lúka bola 
pre všetkých tým najlepším 
miestom na zemi pre spokojný 
a šťastný život. 
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uhradiť čiastku  1 400,- €  do 31. októbra   
2016 uhradiť čiastku  
1 400,- €
do 30. novembra  2016 uhradiť čiastku  
1 400,- €
do 10. decembra   2016 uhradiť čiastku  
1 400,- €

ZASADNUTIE  OZ z 07. 10. 2016

Obecné  zastupiteľstvo Obce Lúka
v súlade so  zákonom č. 369/1990 Zb. o 
obecnom zriadení v z. n. p.

berie na vedomie
informáciu o plnení uznesení zo 
zasadnutia OZ

berie na vedomie
plnenie finančného rozpočtu k 30.6.2016 

schvaľuje
rozpočtové opatrenie starostu č. 3/2016

doporučuje
starostovi obce Lúka vypísať výberové 
konanie na funkciu hlavného kontrolóra 
obce Lúka

schvaľuje 
odkúpenie časti pozemku p. č. CKN 149/2 
podľa nového geometrického plánu tak, 
aby z celkovej šírky pozemku zostalo obci 
Lúka 70 cm po celej dĺžke parcely CKN č. 
149/2 za cenu 5,- €/m2. Náklady spojené s 
prevodom hradí kupujúci Pavol Šprlák 
Zmora, Lúka č. 245

berie na vedomie 
vzdanie sa finančnej odmeny od 
7.10.2016 až do ukončenia mandátu 
poslanca OZ Emila Godála
 
schvaľuje
splátkový kalendár za práce na stavbe 
Lúka Technická infraštruktúra IBV – 
Prielohy a časť lokalita Majer 2 – 
v ybudovanie  cesty  a  chodníkov  
vyplývajúcej zo zmluvy o dielo a dodatku 
zmluvy pre Majer 2. etapu

ZASADNUTIE  OZ z 24. 11 2016

Obecné  zastupiteľstvo Obce 
Lúka

Z UZNESENÍ OBECNÉHO 

ZASTUPITEĽSTVA  

Z UZNESENÍ OBECNÉHO 

ZASTUPITEĽSTVA  

v súlade so  zákonom č. 369/1990 Zb. o 
obecnom zriadení v z. n. p.

berie na vedomie
informáciu o plnení uznesení zo 
zasadnutia OZ

berie na vedomie
informáciu starostu obce Lúka, že nebola 
predložená žiadna žiadosť na výberové 
konanie na funkciu hlavného kontrolóra 
obce Lúka k 18. 11. 2016 do 12,00 hod. 
zároveň vyhlasuje novú voľbu na 
hlavného kontrolóra obce Lúka

schvaľuje
inventarizačnú komisiu k majetku obce 
Lúka v zložení : predseda Ing. Peter 
Kusovký,  Emil Godál, Anna Janžová

schvaľuje
návrh rozpočtu obce Lúka na rok 2017, 
2018, 2019

schvaľuje
umiestnenie 2 rodinných domov typ A na 
p. č. 555/38 a 3 rodinných domov typ B na 
p. č. 555/15 v 
k. ú. Lúka pre navrhovateľov stavebníkov 
Marcel a Zuzana Gono, bytom Pod 
Párovcami 96, Piešťany. Autor projektu 
Ing. Arch. Igor Bučenec Pod Párovcami 
1/6, Piešťany podľa predloženej štúdie 
osadenia. Podmienky výstavby budú 
uvedené v stavebnom povolení. Prípojky 
inžinierskych sietí bude v plnej výške 
hradiť investor. K výstavbe je potrebný 
súhlas vlastníka pozemku 

schvaľuje
uzatvoriť dodatok k zmluve zo dňa 1.4. 
2014 na prenájom nehnuteľnosti 
zapísané na liste vlastníctva č. 1 šport bar 
o neprevádzkovaní priestorov na dobu 3 
mesiacov december 2016, január 2017 a 
február 2017. Náklady spojené so 
spotrebou energie hradí nájomca

schvaľuje
vypracovať zmluvu o spolupráci medzi 
obcou Lúka a spoločnosťou Lombard s.r.o. 
Školská 14 Piešťany, ktorá bude obsahovať 
vznesené požiadavky obce Lúka. 
Predmetom zmluvy bude určenie rámca 
pre spoluprácu a podporu zmluvných 
strán pri budovaní miestneho optického 

káblu v oblasti  k. ú. Lúka pre poskytovanie 
vysoko rýchlostných služieb elektronickej 
komunikácie pre obyvateľov obce Lúka. 

schvaľuje
poskytnutie finančnej podpory pre 
Nikoletu Plesníkovú bytom Lúka č. 66 a 
Nikoletu Stipanitzovú bytom Lúka č. 161, 
ktoré navštevujú CVČ Nové Mesto n/V

neschvaľuje
finančný príspevok na činnosť športového 
klubu Kajak, Okružná 717/2 Moravany 
n/V, žiadateľom bol Igor Valo – predseda 
občianskeho združenia. 

neschvaľuje 
a) zapojiť sa do projektu záchranných prác 

na hrade Tematín prispením finančných 
prostriedkov pre Občianske združenie 
Hrad Tematín, Alexandra Dubčeka 14, 
Piešťany štatutárny zástupca Mojmír 
Choma

b) dáme do povedomia občanom – 
dobrovoľníkom, ktorí majú záujem sa 
akýmkoľvek spôsobom zapojiť a 
napomôcť tomuto združeniu o zá-
chranu hradu Tematín .

SPOMIENKA NA OSLAVY  770. 

VÝROČIA PRVEJ PÍSOMNEJ 

ZMIENKY O OBCI LÚKA  

  Životné jubileum je vždy dôvodom na 
oslavu, na slávnostnú chvíľu, ktorá je 
zastavením sa, chvíľou na zamyslenie, 
bilancie, ale aj premýšľanie o budúcnosti. 
  Výročie obce je sviatkom a dôvodom 
uvedomiť si spolupatričnosť k miestu, kde 
žijeme, k miestu, ktoré sme zdedili  a ktoré 
odkážeme budúcim generáciám. 
  Domovom každého človeka je jeho vlasť, 
ale jeho kolískou je rodný kraj. Miesto, kde 
prežil svoje detstvo v kruhu najbližších, 
kde sa rodili jeho plány a sny do 
budúcnosti. Na toto miesto sa neustále 
vracia a skúma premeny neustálej práce 
predchádzajúcich generácií i súčasníkov. 
Pre mnohých z nás je touto kolískou práve 
naša obec Lúka, ležiaca pod tematínskymi 
kopcami ,  Považským Inovcom a  
Tematínom . 
  Keď vravíme o premenách je potešiteľné, 
že i naša obec sa mení, prešla a prechádza 
premenami. Čo sa v nej zmenilo za 
ostatných 5 rokov – od roku 2011, kedy 
sme si pripomínali jej 765. výročie. 
  Pred 5 rokmi sme sa stretli v parku pod 
kaštieľom, kde sme oceňovali ľudí, ktorí sa 

zaslúžili o rozvoj našej obce v rôznych 
odvetviach. 
 Dnes už štyria z nich tu nie sú – česť ich 
pamiatke.  Nie  vždy sa všetko podarí ako 
si to človek naplánuje. Tak je to i so 
samosprávou. Pre nedostatok finančných 
prostriedkov, tak ako hospodárovi i 
samospráve sa nepodarí naplánované 
projekty začať a dokončiť. Nám sa 
podarilo za posledných päť rokov 
nasledovné. 
  V obci sme vybudovali tri nájomné 
bytové domy, do ktorých sa nasťahovali 
väčšinou mladí ľudia. Ten posledný sme 
do užívania odovzdali v roku 2012. Obraz 
dediny sa zmenil v dolnej časti obce (na 
pozemkoch kde bolo JRD) postupne 
vyrástlo 73 rodinných domov s do-
minantou kostola, dokončili sme park 
v centre obce a pod Kaštieľom. 
  Dnes vieme, že investícia do 
infraštruktúry v stavebných obvodoch sa 
nám vracia v podobe zvýšeného počtu 
obyvateľov a tým aj rozrastajúcich sa 
rodín. To bol impulz i na vytvorenie 
Materskej školy a tak po 40-tich rokoch 
máme svoju vlastnú škôlku, ktorú sme 
spojili so základnou školou. Dnešný názov 
znie ZŠ s MŠ. To všetko je v spoločnom 
areáli školy. 
  Každým rokom investujeme finančné 
prostriedky na rekonštrukciu ZŠ s MŠ, čo je 
vidieť pri výmene okien a v interiéri školy, 
ako aj nového osvetlenia v telocvični. 
  Rekonštrukciou potravinového reťazca 
COOP Jednota zväčšila, zatraktívnila a 
skultúrnila predaj potravín v obci.
        V rámci možností opravujeme starý 
dom, v ktorom chceme zriadiť Etnologické 
múzeum. V roku 2013 sa nám podarilo 
opraviť strechu, v tomto roku práce 
pokročili a vymenili sa okná a opravil sa 
vonkajší plášť domu zateplením a 
fasádou. 
  Na cintoríne sme opravili budovu domu 
smútku. 
  Vymenili sme časť svietidiel verejného 
osvetlenia čo sa prejavilo na úspore 
elektrickej energie a lepšej svietivosti. 

 Do pôsobnosti obce patrí aj 
vodárenská spoločnosť Šáchor 
s.r.o. Lúka – Modrovka. Od roku 
2000 spravuje celú vodovodnú 
sieť spolu s čerpacou stanicou a 
vodojemom. 
 V posledných piatich rokoch 
došlo k vyvŕtaniu novej studne, 
teda revitalizácii vodného 
zdroja, ktorý bude slúžiť na 
zásobovanie pitnou vodou. Je to 
hĺbkový vrt, z ktorého budeme 
piť vodu po jeho spustení už 
v tomto roku. Bolo vymenené 

staré liatinové vodovodné potrubie, na 
ktoré sme dostali dotáciu z MŽP. 
  Vybudovali sme nové prípojky, vymenili 
potrubia prepojené cez potok. Okrem 
toho zabezpečujeme celú prevádzku 
spojenú s dodávkou kvalitnej pitnej vody a 
verte nie je toho málo. Problémy by vznikli 
až vtedy, ak by bola voda nekvalitná a 
nebolo by jej dostatok.  Nie je vidieť, je  
pod zemou. Vážme si to. 
  Samozrejmosťou je zabezpečovať riadny 
chod obce vo všetkých oblastiach 
samosprávy. 
  V športovom areáli po premiestnení 
knižnice do ZŠ sme prerobili priestory a 
vytvorili futbalistom nové šatne.   
Uložili sme do zeme nový zavlažovací 
systém ihriska, zrekonštruovali miestnosť  
v Šport bare spolu so sociálnym 
zariadením. 
  Priestor areálu sme pre DHZ doplnili o 
garáž na techniku spolu s prístreškom. 
  Venujeme sa športovej, kultúrno-
spoločenskej a sociálnej oblasti .  
Podporujeme miestne organizácie v obci 
Lúka. 
  Musím povedať, že nie všetko sa podarí 
tak ako si predstavujeme. Máme uložené 
kanalizačné potrubie v dolnej časti obce. 
Bojujeme o to, aby sme dostali finančné 
prostriedky z MŽP na čističku odpadových 
vôd a následne na odkanalizovanie celej 
obce. 
  Tým, že máme v obci nájazd a výjazd z 
diaľnice D1 spájajú sa s ním, výhody 
i nevýhody. 
  Výhody sú nám všetkým známe a 
nevýhody – zvýšená automobilová 
doprava, hlavne ťažká nákladná a 
kamiónová. O tom ako to je v reálnom 
stave vedia hovoriť ľudia, ktorí majú 
postavené svoje domy vedľa zaťaženej 
cesty II/507. Spolu s TSK sa podarilo 
vyrokovať a osadiť zákazové zvislé 
značenie pre tranzitujúce automobily nad 
15 ton. 
  Trnavský samosprávny kraj nedokázal 
vybaviť zákazové značky tranzitujúcej 
nákladnej a kamiónovej dopravy smerom 

od Piešťan. Vylepšenie dopravnej situácie 
by bola rekonštrukcia  cesty II/507  
prechádzajúcej cez obec Lúka. 
  V tomto roku si pripomíname 90. výročie 
založenia dobrovoľného hasičského zboru 
v Lúke. Jeho zakladateľom bol nájomca 
veľkostatku Ernest Kelerman. V roku 1931 
pre miestnych hasičov postavil požiarnu 
zbrojnicu. V deväťdesiatych rokoch 20. 
storočia bola zbúraná. Už v šesťdesiatych 
rokoch sa miestny požiarnici zúčastňovali 
požiarnych súťaží. Menovite to boli Ján 
Čudejko, Gustáv Cíbik, Emil Mikudík, 
Silvester Gažo, Gustáv a Anton Godál, 
Anton Prikryl a Anton Gajdošech. 
 V roku 1971 miestny požiarnici 
slávnostne prevzali novostavbu požiarnej 
zbrojnice. Túto zbrojnicu požiarnici a 
občania vybudovali svojpomocne v akcii Z. 
Väčšia reorganizácia Miestneho zväzu 
požiarnej ochrany sa uskutočnila v roku 
1984. Jej predsedom sa stal Ján Mráz. 
Členskú základňu tvorilo 36 členov. 
V roku 1988 si požiarnici zvolili nového 
predsedu. Stal sa ním Jaroslav Hazda. 
V roku 1991 sme prestavali budovu 
bývalej požiarnej zbrojnice na obecný 
úrad. Od roku 2009 je predsedom a 
súčasne veliteľom DHZ Mgr. Marián 
Kriško. Pod jeho vedením dnes vlastní DHZ 
Lúka Aviu A31 požiarne auto LIAZ a ďalšie 
požiarno technické vybavenie. Činnosť 
DHZ bola vždy založená na dobrovoľnosti  
boli a sú nápomocní pri rôznych zásahoch 
pri požiaroch, povodniach alebo rôznych 
živelných pohromách. Zúčastňujú sa 
hasičských súťaží a cvičení. Zabezpečujú 
protipožiarnu prevenciu. Od roku 2010 
Hasičský zbor Lúka organizuje nočnú 
hasičskú súťaž o pohár starostu obce. 
  Muži sa stali od roku 2012 účastníkmi 
Západoslovenskej hasičskej ligy, v ktorej 
ďalej pokračujú. 
  Evidujeme požiadavky na rozšírenie 
techniky, výstavbu požiarnej zbrojnice a 
garáží. Môžem zodpovedne prehlásiť, že 
zatiaľ  obec Lúka nemá finančné 
prostriedky na vybudovanie týchto 
nehnuteľností. 
  Obec Lúka finančne v rámci svojich 
možností podporuje činnosť DHZ. 
  Chcem poďakovať všetkým tým, ktorí sa 
počas 90. ročnej činnosti DHZ v Lúke  
podieľali na jej činnosti a rozvoji. Prajem 
súčasnému vedeniu a členom DHZ veľa 
úspechov v ich ďalšej činnosti. 
  Na záver chcem vyjadriť úprimné 
poďakovanie všetkým, ktorí sa o rozvoj 
obce zaslúžili v minulosti i v súčasnosti. 
  Milí spoluobčania, blahoželám k sviatku 
obce a želám si, aby naša Lúka bola 
pre všetkých tým najlepším 
miestom na zemi pre spokojný 
a šťastný život. 
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HISTÓRIA OBCE LÚKA

Odkedy lúč histórie osvetlil malú obec s 
názvom Lúka pod hradným tematínskym 
vrchom uplynulo 770 rokov. Písal sa rok 
1246, keď sa Lúka objavila po prvý raz v 
písomných prameňoch. Z listín zo 
stredoveku by sme jej názov bez znalosti 
maďarčiny len ťažko spoznali. V prvej 
písomnej zmienke a v ďalších starších 
listinách je zapísaná totiž ako Réth – čo je 
po maďarsky Lúka.  Ale samozrejme to 
vôbec neznamená, že by snáď tu v našej 
obci bývali Maďari, alebo Maďari by ju 
dokonca založili. Nie, keby ste v 
stredoveku počuli obyvateľov našej obce 
rozprávať medzi sebou, ich reč by sa nie 
veľmi líšila od tej súčasnej. Áno, boli to 
Slováci a po slovensky nazývali aj svoju 
obec – Lúka. Maďarský názov bol len tzv. 
úradným názvom používaný v oficiálnej 
administratíve v období hegemónie 
maďarskej šľachty v Uhorsku. „Lúka“ – 
sám tento názov všeličo naznačuje o našej 
obci. Predovšetkým to, že lúky v jej chotári 
charakterizovali ráz lúčanského chotára a 
rozlohou pravdepodobne prevyšovali 
lesné plochy a úrodnú pôdu. Z toho 
môžeme usudzovať, že pôvodní oby-
vatelia venovali sa viac pastierstvu a 
paseniu dobytka ako poľnohospodárstvu. 
Teda lúky boli pre našu obec od počiatku 
jej existencie charakteristické a nemožno 
sa čudovať, keď sa táto časť dostala 
nielenže do jej názvu ale i do obecného 
historického symbolu, neskôr do 
obecného erbu. Každý Lúčan ho pozná – 
na zelenej lúke vyrastajúce tri štylizované 
kríky trniek s modrými plodmi a nad nimi 
dve modré hviezdy. Obyvatelia Lúky majú 
byť na svoj erb prečo pyšní,  pretože patrí 
pre svoju jednoduchosť a heraldickú 
čistotou k najkrajším obecným erbom na 
Slovensku.  Často sa stáva, že prvá 
písomná zmienka sa považuje za akýsi 
rodný list tej ktorej obce. Nie je to pravda – 
viaceré obce existovali už pred tým, ako sa 
objavili v prameňoch a len vďaka záznamu 
v listinách sa vynorili z temnôt anonymity 
do svetla histórie. Ani  v prípade Lúky 
neplatí, že existuje 770 rokov, teda od 
prvej písomnej zmienky. Naša obec je 
určite staršia. Je však otázne, či existovala 
v čase hrozného plienenia Tatárov v roku 
1241, ktoré neobišlo ani oblasť Považia, 
teda ani územie Lúky. Obyvateľov tejto 
časti Považia na ľavom brehu Váhu,  ešte 
vtedy nemohol ochraňovať kamenný hrad 
Tematín a jeho posádka, pretože ešte 

neexistoval a toto územie patrilo 
pod hrad Baňa, ktorý Tatári 

ľahko dobili, lebo bol pos-
tavený väčšinou z dreva. A 

pravdepodobne zo stavbou tematínskeho 
hradu na jednom z kopcov Považského 
Inovca po tatárskom plienení je spojený 
začiatok existencie našej obce. Panovník 
Belo IV. rýchlo pochopil, že ak nechce, aby 
prišla podobná pohroma ako tá Tatárska, 
je potrebné vybudovať na strategických 
miestach krajiny kamenné fortifikácie. 
Výstavbu hradu na jednom z te-
matínskych vrchov zabezpečovali vtedajší 
vlastníci tejto časti ľavobrežného Považia. 
Najstarší známy takýto vlastník je Michal z 
rodu Rošd. K budovaniu hradu boli 
samozrejme potrebné ľudské ruky. Tie  
získali jediným spôsobom – usadzovaním 
poddaných v usadlostiach v blízkosti 
budovaného hradu. Z jednej z takýchto 
usadlostí sa vyvinula obec Lúka. Z toho čo 
som uviedol je zrejmé, že pyšný hrad 
Tematín je mladší ako naša obec a bol 
postavený aj s prispením jej obyvateľov. 
Ale keď si Lúku začneme všímať v 
súvislosti s historickými faktami musíme 
konštatovať, že história našej obce je úzko 
spojená s  h istór iou Tematína a  
tematínskeho panstva, do ktorého patrila 
aj  Lúka. Panstvo významným spôsobom 
ovplyvňovalo život obyvateľov Lúky aj 
iných obcí, ktoré do panstva patrili. 
Predovšetkým to boli pracovné – 
poddanské povinnosti  voči panstvu a tiež 
i správanie sa tematínskych pánov k 
poddaným. Tých pánov bolo neúrekom – 
medzi najvýznamnejších patrili Matúš Čák 
Trenčiansky, Vavrinec, nazývaný Tóth – 
Slovák,  jeho syn Mikuláš Kont, významná 
šľachtická rodina Thurzovcov a po nich 
Rottalovci, Fitterovci, Šándorovci a v roku 
1658 k nim pribudli Berčeniovci. Z tohto 
posledného menovaného rodu pochádza 
významná osobnosť povstania Františka 
Rákociho II, Mikuláš Berčéni, ktorý sa na 
Tematíne, teda v Lúke narodil (1665). 
Potom, ako prestalo hroziť bezprostredné 
turecké nebezpečenstvo, hrad Tematín 
stratil svoj strategický význam a šľachta sa 
odsťahovala do pohodlnejších kaštieľov. 
Berčeniovci si postavili kaštieľ v Bru-
novciach a Šándorovci v Lúke. Z lú-
čanského kaštieľa je dnes významná 
kultúrna pamiatka a neodmysliteľne patrí 
do historického koloritu obce. Na jeho 
podobu sme si zvykli, ale podľa Gašpara 
Šándora, ktorý stavbu kaštieľa navrhol, 
mal kaštieľ vyzerať inak. No za jeho 
neprítomnosti pôvodné stavebné plány 
zmenila jeho autoritatívna manželka a 
presadila svoje – kaštieľ si postavila podľa 
svojich predstáv. Gašpar Šándor sa nikdy 
nezmieril s touto skutočnosťou a ako 
výstrahu pre mužov, ktorí by mohli 
dopadnúť tak ako on, dal vyhotoviť 
tabuľku s nápisom, ktorý vo voľnom 

preklade z maďarčiny znie : Beda tomu 
dvoru, v ktorom rozkazuje krava volovi. 
Keby sme troška znásilnili slovenčinu, 
znenie tohto textu by mohlo mať bližšie k 
pôvodnému zneniu v Maďarčine, lebo ten 
je písaný vo verši: Beda tomu dvorovi, v 
ktorom rozkazuje krava volovi.  Tabuľka 
bola pôvodne zabudovaná v jednej zo 
stien v interiéri kaštieľa a v súčasnosti sa 
nachádza   v Podjavorinskom múzeu v 
Novom Meste nad Váhom.  Posledné 
dôležité udalosti dožívajúceho hradu 
súvisia s posledným šľachticom, ktorý sa 
na hrade narodil – Mikulášom Berčénim,  
ktorého kariéra vyvrcholila, keď sa stal 
hlavným veliteľom vojsk Františka 
Rákociho II. Pravdepodobne z dôvodu, že 
Berčéni dobre poznal terén v okolí svojho 
rodného hradu, hlavné sily kurucov 
nasmeroval tak, aby sa v júli 1708 
presúvali k miestu osudnej bitky pri 
Hámroch práve cez územie Tematínskeho 
panstva. Na území Lúka sa veľká časť 
Rákociho vojska aj utáborila. Pre 
zaujímavosť spomeniem, že medzi 
táboriacimi kurucmi v Lúke bol aj 
legendárny Juraj Jánošík, ktorý po 
prehratej bitke pri Turnej 3. augusta 1708 
bol väznený na Tematíne. V roku 1910 bol 
Berčéni opäť vo svojom rodnom hrade, 
kde sa skrýval pred prenasledovateľmi. 
Len – len že ho tam nechytili. Ujsť až do 
Poľska sa mu podarilo cez lesné chodníčky 
a cestičky. Po Berčénim zostala na hrade 
pamiatka – nápis, síce nie pôvodný, ten sa 
v roku 1919 z hradu kvôli maďarskému 
textu odstránil, ale vyjadrujúci Berčéniho 
krédo s pozoruhodne múdrym obsahom – 
Aj keď všetko stratíš, česť si zachovaj. Na 
takomto malom priestore iste nemožno 
spomenúť ani len v stručnosti všetky 
medzníky histórie Lúky. Keď sa však 
zameriame viac na subjekt tejto histórie – 
obyvateľov obce, najmocnejšie na nás 
zapôsobí poznanie, čo všetko museli naši 
predkovia v minulosti prežiť a pri tom 
nestratiť schopnosť uživiť nie len seba ale 
aj svojich pánov. Naozaj, my si už sotva 
vieme predstaviť tú hrôzu, prežívanú pri 
nečakaných vpádoch nepriateľských 
ozbrojencov do intravilánu obce, či  to boli 
Tatári, Turci, alebo Bratríci, ale aj tú 
bezradnosť pri katastrofálnych povo-
dniach a ničivých požiaroch, keď vyhorela 
celá dedina. Lúka nebola ušetrená ani 
veľkých epidémii cholery. V 19. storočí 
kosila niekoľko krát, v roku 1849 v Lúke 
ochorelo na choleru 57 ľudí z nich až 47 
ľudí zomrelo. Aj v roku 1866 navštívila 
cholera v Lúke veľa domácností – za 
necelý mesiac – od 25. septembra do 20. 
októbra 1866, zomrelo až 42 ľudí. Stalo sa 
aj to, že v Lúke na choleru v jeden deň 

zomrelo až 7 ľudí. Pri príležitosti prvej 
písomnej zmienky obce Lúka je teda na 
mieste si pripomenúť nielen tú oficiálnu 
faktografickú históriu, ale aj tú neoficiálnu 
– často nezdokumentovanú – skrytú, 
ktorú vytvárali svojimi životnými príbehmi 
samotní obyvatelia Lúky. Teda všetka úcta 
patrí obyvateľom Lúky z dávnej i nedávnej 
histórie, ktorí dokázali žiť dôstojný život aj 
v obdobiach a situáciách, ktoré životu 
nepriali.

PhDr. Karlík Jozef

JUBILANTKA OBEC LÚKA 

OŽILA...

V najhlbších hĺbkach kdesi každý z nás
dedinu drahšiu nad ostatné nosí,
stráň, kde sa mihol jeho detstva čas,
tieň hranostaja v tráve plnej rosy.

Každý má v srdci jeden sad,
chalupu jednu, kľučku jedných dverí.
A pokým pred ňou hruďou budeš stáť,
do toho blesk ti neuderí.

Duchovným slovom, ktoré zaznelo na 
svätej omši a piesňami v podaní dychovej 
hudby Inovčanka, sa začali oslavy 770. 
výročia prvej písomnej zmienky o obci 
Lúka, ktoré pripravila obec v spolupráci s 
Trenčianskym osvetovým strediskom 
v Trenčíne.
V príhovore Vladimíra Vöröša, starostu 
obce, odzneli slová bilancovania, 
poďakovania občanom, ktorí sa podieľali v 
uplynulom období na zveľaďovaní obce a 
načrtnutie vízií do budúcnosti. K prí-
tomným sa prihovoril Ing. Jaroslav Baška, 
predseda Trenčianskeho samosprávneho 
kraja a  starostovi obce odovzdal finančnú 
čiastku 1 500 € i Mgr. Dušan Bublavý, 
poslanec NR SR a starosta neďalekej obce 
Častkovce, ktorým starosta obce odovzdal 
pamätné plakety pri príležitosti 770. 
výročia prvej písomnej zmienky o obci.
Nielen obec slávila. Dobrovoľný hasičský 
zbor si pripomínal 90. výročie založenia. 
Jej zástupcovi bola udelená pri tejto 
príležitosti pamätná plaketa obce.
A ako to bolo s históriou, životom a dianím 
v minulosti, keď vznikala jubilantka (obec 
Lúka), prítomným priblížil historik PhDr. 
Jozef Karlík.
V programe Moja rodná sa predstavili deti 
zo Základnej školy s MŠ Lúka a 
talentované deti zo ZUŠ Juraja Kréna z 
Nového Mesta nad Váhom. V hudobno-
zábavnom programe Vždy s úsmevom 
vystúpili  Števo Hruštinec a Juro Chlebana.
Zlatým klincom pred tanečnou zábavou 
bolo vystúpenie ľudovej hudby Vonička 
V-BAND z Českej republiky.
Premietnutie filmu o obci, zaujímavé a 

pútavé sprievodné podujatia (ukážky 
hasičskej technicky, vystúpenie Klubu 
vojenskej histórie z Bratislavy – templári 
z hradu Bagras, remeselníci, atrakcie pre 
deti) dotvárali úžasnú sobotňajšiu 
atmosféru osláv. 
Oslavy boli dôkazom, aké dôležité v dneš-
nej dobe je stretávať sa, pripomínať si 
históriu a oboznamovať s ňou širokú 
verejnosť a mladú generáciu.

Viera Slivová

Obec Lúka v zastúpení starostom obce 
týmto ďakuje sponzorom: TSK Trenčín, 
Coca Cole,  PDP Tematín Modrovka, 
Lesnej spoločnosti Lúka,  Lucke, 
EUROINVEST EU s.r.o. Patrikovi Vöröšovi, 
Rastislavovi Plensíkovi ROZ-TO, p. T. 
Zelenayovi, ZŠ s MŠ Lúka, Klubu seniorov 
Lúka, poslancom OZ a všetkým ostatným, 
ktorí  sa akýmkoľvek spôsobom podieľali 
na príprave a priebehu osláv 770. výročia 
prvej písomnej zmienky o obci Lúka. 
Poďakovanie za prípravu a moderovanie 
osláv patrí aj pani Vierke Slivovej  a Osve-
tovému stredisku Trenčín 

Počas prívalového dažďa sme nasadili 
techniku ( firma NAD HALUZA ), aby sme 
zabránili preniknutiu vody a bahna do 
najbližšej uličky – Tehelňa, čo sa nám 
podarilo. Neskôr sme čistili, robili úpravy 
– opatrenia na svahu odvodňovacieho 
kanála poľných ciest. Pri týchto prácach 
pomáhali i niektorí obyvatelia uličky 
Tehelňa a DHZ Lúka za čo im patrí 
poďakovanie .   Zv lášť  s i  zas lúž i  
poďakovanie za uvedené práce Róbert 
Gajdošech, ktorý obetoval  najviac zo 
svojho osobného voľna. 

Augustové výdatné dažďové zrážky  

napáchali značné škody. Ako je na 
fotografii vidieť cesta na Kopanice bola 
takmer neprejazdná vďaka hlbokým 
výmoľom, ktoré voda narobila. 

ANI NÁS NEOBIŠLI POVODNE

NALAĎTE SA POZITÍVNE

Niekoľkodňový tréning mozgu pomôže 
vnímať svet viac pozitívnym spôsobom. A 
nezaberie viac ako 5 minút denne, Čo na 
to treba? 4 jednoduché veci: 
1. Každý deň si zapíšte 3 nové veci, za ktoré 

ste vďační. Toto pomôže nastaviť náš 
mozog tak, aby sa sústredil viac na 
pozitívne a nie negatívne veci.

2. Zapíšte si každý deň jeden pozitívny 
zážitok, ktorý ste zažili za posledných 24 
hodín. Tento tréning pomôže vášmu 
mozgu znovu udalosť prežiť a hlbšie si ju 
uchovať.

3. Venujte každý deň aspoň 2 minúty 
meditácii. Nemusíte byť mníchom, aby 
ste vedeli meditovať. Meditácia spočíva 
v jednoduchom sadnutí a sedení v tichu 
počúvajúc sám seba. Stačia dve 
minútky. Meditácia nám okrem iného 
pomáha zbavovať sa zvyku robiť viac 
vecí naraz a učí mozog sústrediť sa na 
jednu vec.

4. A posledná vec – každý deň spravte 
náhodný dobrý skutok. Aj keď len 
obyčajnou pochvalou, alebo povz-
budením ľudí vo vašom okolí.

Ak cítite, že potrebujete zmenu pustite sa 
do toho. Veľa šťastia v hľadaní šťastia.  

OZNAM ŠÁCHOR 

V zmysle § 14 ods. 11 zákona č. 
250/2012 Z. z. o regulácii v sieťových 
odvetviach v spojení s § 2, 3 a 8 vyhlášky 
Úradu pre reguláciu sieťových odvetví č. 
225/2016 Z. z., ktorou sa ustanovuje 
cenová regulácia výroby, distribúcie a 
dodávky  p i tnej  vody vere jným 
vodovodom a odvádzania a čistenia 
odpadovej vody verejnou kanalizáciou 
schvaľuje Úrad pre reguláciu sieťových 
odvetví Obecnej vodohospodárskej 
spoločnosti Šáchor, spol. s r.o. od 1. 
januára 2017 maximálnu cenu za výrobu 
a dodávku pitnej vody verejným 
vodovodom, ktorá sa skladá z dvoch 
zložiek a to z fixnej zložky ceny v sume 
6, -€/rok  –  za  vodomer a  
variabilnej zložky ceny za 

3odobraté m .
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HISTÓRIA OBCE LÚKA

Odkedy lúč histórie osvetlil malú obec s 
názvom Lúka pod hradným tematínskym 
vrchom uplynulo 770 rokov. Písal sa rok 
1246, keď sa Lúka objavila po prvý raz v 
písomných prameňoch. Z listín zo 
stredoveku by sme jej názov bez znalosti 
maďarčiny len ťažko spoznali. V prvej 
písomnej zmienke a v ďalších starších 
listinách je zapísaná totiž ako Réth – čo je 
po maďarsky Lúka.  Ale samozrejme to 
vôbec neznamená, že by snáď tu v našej 
obci bývali Maďari, alebo Maďari by ju 
dokonca založili. Nie, keby ste v 
stredoveku počuli obyvateľov našej obce 
rozprávať medzi sebou, ich reč by sa nie 
veľmi líšila od tej súčasnej. Áno, boli to 
Slováci a po slovensky nazývali aj svoju 
obec – Lúka. Maďarský názov bol len tzv. 
úradným názvom používaný v oficiálnej 
administratíve v období hegemónie 
maďarskej šľachty v Uhorsku. „Lúka“ – 
sám tento názov všeličo naznačuje o našej 
obci. Predovšetkým to, že lúky v jej chotári 
charakterizovali ráz lúčanského chotára a 
rozlohou pravdepodobne prevyšovali 
lesné plochy a úrodnú pôdu. Z toho 
môžeme usudzovať, že pôvodní oby-
vatelia venovali sa viac pastierstvu a 
paseniu dobytka ako poľnohospodárstvu. 
Teda lúky boli pre našu obec od počiatku 
jej existencie charakteristické a nemožno 
sa čudovať, keď sa táto časť dostala 
nielenže do jej názvu ale i do obecného 
historického symbolu, neskôr do 
obecného erbu. Každý Lúčan ho pozná – 
na zelenej lúke vyrastajúce tri štylizované 
kríky trniek s modrými plodmi a nad nimi 
dve modré hviezdy. Obyvatelia Lúky majú 
byť na svoj erb prečo pyšní,  pretože patrí 
pre svoju jednoduchosť a heraldickú 
čistotou k najkrajším obecným erbom na 
Slovensku.  Často sa stáva, že prvá 
písomná zmienka sa považuje za akýsi 
rodný list tej ktorej obce. Nie je to pravda – 
viaceré obce existovali už pred tým, ako sa 
objavili v prameňoch a len vďaka záznamu 
v listinách sa vynorili z temnôt anonymity 
do svetla histórie. Ani  v prípade Lúky 
neplatí, že existuje 770 rokov, teda od 
prvej písomnej zmienky. Naša obec je 
určite staršia. Je však otázne, či existovala 
v čase hrozného plienenia Tatárov v roku 
1241, ktoré neobišlo ani oblasť Považia, 
teda ani územie Lúky. Obyvateľov tejto 
časti Považia na ľavom brehu Váhu,  ešte 
vtedy nemohol ochraňovať kamenný hrad 
Tematín a jeho posádka, pretože ešte 

neexistoval a toto územie patrilo 
pod hrad Baňa, ktorý Tatári 

ľahko dobili, lebo bol pos-
tavený väčšinou z dreva. A 

pravdepodobne zo stavbou tematínskeho 
hradu na jednom z kopcov Považského 
Inovca po tatárskom plienení je spojený 
začiatok existencie našej obce. Panovník 
Belo IV. rýchlo pochopil, že ak nechce, aby 
prišla podobná pohroma ako tá Tatárska, 
je potrebné vybudovať na strategických 
miestach krajiny kamenné fortifikácie. 
Výstavbu hradu na jednom z te-
matínskych vrchov zabezpečovali vtedajší 
vlastníci tejto časti ľavobrežného Považia. 
Najstarší známy takýto vlastník je Michal z 
rodu Rošd. K budovaniu hradu boli 
samozrejme potrebné ľudské ruky. Tie  
získali jediným spôsobom – usadzovaním 
poddaných v usadlostiach v blízkosti 
budovaného hradu. Z jednej z takýchto 
usadlostí sa vyvinula obec Lúka. Z toho čo 
som uviedol je zrejmé, že pyšný hrad 
Tematín je mladší ako naša obec a bol 
postavený aj s prispením jej obyvateľov. 
Ale keď si Lúku začneme všímať v 
súvislosti s historickými faktami musíme 
konštatovať, že história našej obce je úzko 
spojená s  h istór iou Tematína a  
tematínskeho panstva, do ktorého patrila 
aj  Lúka. Panstvo významným spôsobom 
ovplyvňovalo život obyvateľov Lúky aj 
iných obcí, ktoré do panstva patrili. 
Predovšetkým to boli pracovné – 
poddanské povinnosti  voči panstvu a tiež 
i správanie sa tematínskych pánov k 
poddaným. Tých pánov bolo neúrekom – 
medzi najvýznamnejších patrili Matúš Čák 
Trenčiansky, Vavrinec, nazývaný Tóth – 
Slovák,  jeho syn Mikuláš Kont, významná 
šľachtická rodina Thurzovcov a po nich 
Rottalovci, Fitterovci, Šándorovci a v roku 
1658 k nim pribudli Berčeniovci. Z tohto 
posledného menovaného rodu pochádza 
významná osobnosť povstania Františka 
Rákociho II, Mikuláš Berčéni, ktorý sa na 
Tematíne, teda v Lúke narodil (1665). 
Potom, ako prestalo hroziť bezprostredné 
turecké nebezpečenstvo, hrad Tematín 
stratil svoj strategický význam a šľachta sa 
odsťahovala do pohodlnejších kaštieľov. 
Berčeniovci si postavili kaštieľ v Bru-
novciach a Šándorovci v Lúke. Z lú-
čanského kaštieľa je dnes významná 
kultúrna pamiatka a neodmysliteľne patrí 
do historického koloritu obce. Na jeho 
podobu sme si zvykli, ale podľa Gašpara 
Šándora, ktorý stavbu kaštieľa navrhol, 
mal kaštieľ vyzerať inak. No za jeho 
neprítomnosti pôvodné stavebné plány 
zmenila jeho autoritatívna manželka a 
presadila svoje – kaštieľ si postavila podľa 
svojich predstáv. Gašpar Šándor sa nikdy 
nezmieril s touto skutočnosťou a ako 
výstrahu pre mužov, ktorí by mohli 
dopadnúť tak ako on, dal vyhotoviť 
tabuľku s nápisom, ktorý vo voľnom 

preklade z maďarčiny znie : Beda tomu 
dvoru, v ktorom rozkazuje krava volovi. 
Keby sme troška znásilnili slovenčinu, 
znenie tohto textu by mohlo mať bližšie k 
pôvodnému zneniu v Maďarčine, lebo ten 
je písaný vo verši: Beda tomu dvorovi, v 
ktorom rozkazuje krava volovi.  Tabuľka 
bola pôvodne zabudovaná v jednej zo 
stien v interiéri kaštieľa a v súčasnosti sa 
nachádza   v Podjavorinskom múzeu v 
Novom Meste nad Váhom.  Posledné 
dôležité udalosti dožívajúceho hradu 
súvisia s posledným šľachticom, ktorý sa 
na hrade narodil – Mikulášom Berčénim,  
ktorého kariéra vyvrcholila, keď sa stal 
hlavným veliteľom vojsk Františka 
Rákociho II. Pravdepodobne z dôvodu, že 
Berčéni dobre poznal terén v okolí svojho 
rodného hradu, hlavné sily kurucov 
nasmeroval tak, aby sa v júli 1708 
presúvali k miestu osudnej bitky pri 
Hámroch práve cez územie Tematínskeho 
panstva. Na území Lúka sa veľká časť 
Rákociho vojska aj utáborila. Pre 
zaujímavosť spomeniem, že medzi 
táboriacimi kurucmi v Lúke bol aj 
legendárny Juraj Jánošík, ktorý po 
prehratej bitke pri Turnej 3. augusta 1708 
bol väznený na Tematíne. V roku 1910 bol 
Berčéni opäť vo svojom rodnom hrade, 
kde sa skrýval pred prenasledovateľmi. 
Len – len že ho tam nechytili. Ujsť až do 
Poľska sa mu podarilo cez lesné chodníčky 
a cestičky. Po Berčénim zostala na hrade 
pamiatka – nápis, síce nie pôvodný, ten sa 
v roku 1919 z hradu kvôli maďarskému 
textu odstránil, ale vyjadrujúci Berčéniho 
krédo s pozoruhodne múdrym obsahom – 
Aj keď všetko stratíš, česť si zachovaj. Na 
takomto malom priestore iste nemožno 
spomenúť ani len v stručnosti všetky 
medzníky histórie Lúky. Keď sa však 
zameriame viac na subjekt tejto histórie – 
obyvateľov obce, najmocnejšie na nás 
zapôsobí poznanie, čo všetko museli naši 
predkovia v minulosti prežiť a pri tom 
nestratiť schopnosť uživiť nie len seba ale 
aj svojich pánov. Naozaj, my si už sotva 
vieme predstaviť tú hrôzu, prežívanú pri 
nečakaných vpádoch nepriateľských 
ozbrojencov do intravilánu obce, či  to boli 
Tatári, Turci, alebo Bratríci, ale aj tú 
bezradnosť pri katastrofálnych povo-
dniach a ničivých požiaroch, keď vyhorela 
celá dedina. Lúka nebola ušetrená ani 
veľkých epidémii cholery. V 19. storočí 
kosila niekoľko krát, v roku 1849 v Lúke 
ochorelo na choleru 57 ľudí z nich až 47 
ľudí zomrelo. Aj v roku 1866 navštívila 
cholera v Lúke veľa domácností – za 
necelý mesiac – od 25. septembra do 20. 
októbra 1866, zomrelo až 42 ľudí. Stalo sa 
aj to, že v Lúke na choleru v jeden deň 

zomrelo až 7 ľudí. Pri príležitosti prvej 
písomnej zmienky obce Lúka je teda na 
mieste si pripomenúť nielen tú oficiálnu 
faktografickú históriu, ale aj tú neoficiálnu 
– často nezdokumentovanú – skrytú, 
ktorú vytvárali svojimi životnými príbehmi 
samotní obyvatelia Lúky. Teda všetka úcta 
patrí obyvateľom Lúky z dávnej i nedávnej 
histórie, ktorí dokázali žiť dôstojný život aj 
v obdobiach a situáciách, ktoré životu 
nepriali.

PhDr. Karlík Jozef
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V najhlbších hĺbkach kdesi každý z nás
dedinu drahšiu nad ostatné nosí,
stráň, kde sa mihol jeho detstva čas,
tieň hranostaja v tráve plnej rosy.

Každý má v srdci jeden sad,
chalupu jednu, kľučku jedných dverí.
A pokým pred ňou hruďou budeš stáť,
do toho blesk ti neuderí.

Duchovným slovom, ktoré zaznelo na 
svätej omši a piesňami v podaní dychovej 
hudby Inovčanka, sa začali oslavy 770. 
výročia prvej písomnej zmienky o obci 
Lúka, ktoré pripravila obec v spolupráci s 
Trenčianskym osvetovým strediskom 
v Trenčíne.
V príhovore Vladimíra Vöröša, starostu 
obce, odzneli slová bilancovania, 
poďakovania občanom, ktorí sa podieľali v 
uplynulom období na zveľaďovaní obce a 
načrtnutie vízií do budúcnosti. K prí-
tomným sa prihovoril Ing. Jaroslav Baška, 
predseda Trenčianskeho samosprávneho 
kraja a  starostovi obce odovzdal finančnú 
čiastku 1 500 € i Mgr. Dušan Bublavý, 
poslanec NR SR a starosta neďalekej obce 
Častkovce, ktorým starosta obce odovzdal 
pamätné plakety pri príležitosti 770. 
výročia prvej písomnej zmienky o obci.
Nielen obec slávila. Dobrovoľný hasičský 
zbor si pripomínal 90. výročie založenia. 
Jej zástupcovi bola udelená pri tejto 
príležitosti pamätná plaketa obce.
A ako to bolo s históriou, životom a dianím 
v minulosti, keď vznikala jubilantka (obec 
Lúka), prítomným priblížil historik PhDr. 
Jozef Karlík.
V programe Moja rodná sa predstavili deti 
zo Základnej školy s MŠ Lúka a 
talentované deti zo ZUŠ Juraja Kréna z 
Nového Mesta nad Váhom. V hudobno-
zábavnom programe Vždy s úsmevom 
vystúpili  Števo Hruštinec a Juro Chlebana.
Zlatým klincom pred tanečnou zábavou 
bolo vystúpenie ľudovej hudby Vonička 
V-BAND z Českej republiky.
Premietnutie filmu o obci, zaujímavé a 

pútavé sprievodné podujatia (ukážky 
hasičskej technicky, vystúpenie Klubu 
vojenskej histórie z Bratislavy – templári 
z hradu Bagras, remeselníci, atrakcie pre 
deti) dotvárali úžasnú sobotňajšiu 
atmosféru osláv. 
Oslavy boli dôkazom, aké dôležité v dneš-
nej dobe je stretávať sa, pripomínať si 
históriu a oboznamovať s ňou širokú 
verejnosť a mladú generáciu.

Viera Slivová

Obec Lúka v zastúpení starostom obce 
týmto ďakuje sponzorom: TSK Trenčín, 
Coca Cole,  PDP Tematín Modrovka, 
Lesnej spoločnosti Lúka,  Lucke, 
EUROINVEST EU s.r.o. Patrikovi Vöröšovi, 
Rastislavovi Plensíkovi ROZ-TO, p. T. 
Zelenayovi, ZŠ s MŠ Lúka, Klubu seniorov 
Lúka, poslancom OZ a všetkým ostatným, 
ktorí  sa akýmkoľvek spôsobom podieľali 
na príprave a priebehu osláv 770. výročia 
prvej písomnej zmienky o obci Lúka. 
Poďakovanie za prípravu a moderovanie 
osláv patrí aj pani Vierke Slivovej  a Osve-
tovému stredisku Trenčín 

Počas prívalového dažďa sme nasadili 
techniku ( firma NAD HALUZA ), aby sme 
zabránili preniknutiu vody a bahna do 
najbližšej uličky – Tehelňa, čo sa nám 
podarilo. Neskôr sme čistili, robili úpravy 
– opatrenia na svahu odvodňovacieho 
kanála poľných ciest. Pri týchto prácach 
pomáhali i niektorí obyvatelia uličky 
Tehelňa a DHZ Lúka za čo im patrí 
poďakovanie .   Zv lášť  s i  zas lúž i  
poďakovanie za uvedené práce Róbert 
Gajdošech, ktorý obetoval  najviac zo 
svojho osobného voľna. 

Augustové výdatné dažďové zrážky  

napáchali značné škody. Ako je na 
fotografii vidieť cesta na Kopanice bola 
takmer neprejazdná vďaka hlbokým 
výmoľom, ktoré voda narobila. 

ANI NÁS NEOBIŠLI POVODNE

NALAĎTE SA POZITÍVNE

Niekoľkodňový tréning mozgu pomôže 
vnímať svet viac pozitívnym spôsobom. A 
nezaberie viac ako 5 minút denne, Čo na 
to treba? 4 jednoduché veci: 
1. Každý deň si zapíšte 3 nové veci, za ktoré 

ste vďační. Toto pomôže nastaviť náš 
mozog tak, aby sa sústredil viac na 
pozitívne a nie negatívne veci.

2. Zapíšte si každý deň jeden pozitívny 
zážitok, ktorý ste zažili za posledných 24 
hodín. Tento tréning pomôže vášmu 
mozgu znovu udalosť prežiť a hlbšie si ju 
uchovať.

3. Venujte každý deň aspoň 2 minúty 
meditácii. Nemusíte byť mníchom, aby 
ste vedeli meditovať. Meditácia spočíva 
v jednoduchom sadnutí a sedení v tichu 
počúvajúc sám seba. Stačia dve 
minútky. Meditácia nám okrem iného 
pomáha zbavovať sa zvyku robiť viac 
vecí naraz a učí mozog sústrediť sa na 
jednu vec.

4. A posledná vec – každý deň spravte 
náhodný dobrý skutok. Aj keď len 
obyčajnou pochvalou, alebo povz-
budením ľudí vo vašom okolí.

Ak cítite, že potrebujete zmenu pustite sa 
do toho. Veľa šťastia v hľadaní šťastia.  

OZNAM ŠÁCHOR 

V zmysle § 14 ods. 11 zákona č. 
250/2012 Z. z. o regulácii v sieťových 
odvetviach v spojení s § 2, 3 a 8 vyhlášky 
Úradu pre reguláciu sieťových odvetví č. 
225/2016 Z. z., ktorou sa ustanovuje 
cenová regulácia výroby, distribúcie a 
dodávky  p i tnej  vody vere jným 
vodovodom a odvádzania a čistenia 
odpadovej vody verejnou kanalizáciou 
schvaľuje Úrad pre reguláciu sieťových 
odvetví Obecnej vodohospodárskej 
spoločnosti Šáchor, spol. s r.o. od 1. 
januára 2017 maximálnu cenu za výrobu 
a dodávku pitnej vody verejným 
vodovodom, ktorá sa skladá z dvoch 
zložiek a to z fixnej zložky ceny v sume 
6, -€/rok  –  za  vodomer a  
variabilnej zložky ceny za 

3odobraté m .
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na námestie v centre obce Lúka, aby sme 
spoločne privítali

starosta obce a poslanci OZ
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UPOZORNENIE
OVHS Šáchor spol. s r.o. Lúka 

upozorňuje
odberateľov vody, aby si 
zabezpečili vodomerné

šachty tak, aby v zimnom 
období nedošlo k zamrznutiu

a poškodeniu vodomerov. 
V prípade poškodenia

vodomerov, vodomernej 
sústavy náklady na opravu 

hradí odberateľ vody. 

O Z N Á M E N I E 
Lekáreň v Modrovej 

zatvorila svoju prevádzku  
v zdravotnom stredisku 

Modrová  dňa 30. 11. 2016
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Naše túžby sú ako malé deti, ktoré stále 
prosia matku o niečo iné a nikdy nie sú 
spokojné. Čím viac sa im dovoľuje, tým 
sú dotieravejšie. 

Nepozostáva nenávisť spolovice 
z nepochopenia a spolovice zo strachu ?

Žiadna ľudská sila nie je schopná 
postaviť sa na odpor neúprosnej hre 
šťastných a nešťastných náhod. 

Kto chce žiť šťastne, žije v ústraní. 

Nepočúvajte nikdy ľudí, ktorí nepekne 
hovoria o iných a pekne o vás. 

Pravý mudrc si nosí svoje šťastie 
so sebou.

Uhladené slová a lichotivé správanie sa 
málokedy spájajú s ušľachtilým 
charakterom.

Kto robí zle môže ľutovať, kto robí 
dobre neľutuje. 

Láska zväčšuje a skrášľuje veci života 
a vdychuje im nepominuteľnosť. 

Nie je zbytočný na svete ten, kto 
uľahčuje bremeno niekomu inému. 

Sebectvo je jed každého priateľstva. 

Život je pevnosť, o ktorej nič nevieme. 

VTIPY

Pýta sa nový neskúsený sudca 
svojho staršieho kolegu: „Počúvajte ma, 
mám problém s ilegálnym pálením 
alkoholu.
Polícia priamo prichytila páchateľa, ako 
načierno páli slivovicu, a ja vôbec 
neviem, koľko sa za to dáva.“
„No neviem, ako ostatní sudcovia,“ radí 
mu kolega, „ale ja by som nedal viac ako 
desinu za liter.“

Žaluje sa susedka susedke: „Aká 
dobrá matka by bola zo mňa,
nebyť tých zlých detí...“

Sťažuje sa alkoholik v krčme : 
„Predstavte si, prišiel som včera
v noci domov a vlastné deti ma

nepoznali. A keď som sa ráno zobudil, 
nepoznal som ani ja ich !“

Ženská minúta v kúpeľni trvá 
rovnako dlho ako mužský skok 
na jedno pivo. 

„Jano, ja sa z teba zbláznim.
 Všetko čo poviem opravíš a takto to 
ide už desať rokov !“
„Dvanásť, moja drahá, dvanásť...“

Vianočný hubník

4 rožky zo včera
4 vajcia
60 g sušené huby
1 červená cibuľa
6 strúčikov cesnaku
1 ČL soľ
1 ČL mletý koriandrový prášok
hrubá múka alebo strúhanka na 
zahustenie
100 ml mlieka
maslo na vymazanie pekáča + 
poukladanie po povrchu strúhanka na 
vysypanie pekáča

Postup
Deň dopredu namočíme huby. Húb musí 
byt veľa. Pokiaľ  huby nestihneme z 
nejakého dôvodu namočiť, tak ich 
musíme  uvariť vo vode. Pri pečení v 
hubníku, sa totižto nestihnú za tých 30 
minút  upiecť do mäkka. Vodu z 
namáčania a varenia, v žiadnom prípade 
nevylievame.
Rožok rozrežeme pozdĺžne na 4 časti a tie 
poprekrajujeme na kocky.
Do veľkej misy vložíme pečivové kocky a 
tie pofŕkame 100 ml mlieka.
Rozbijeme k nim 4 vajcia, pridáme mäkké 
huby aj s vodou. Osolíme a pridáme mletý 
koriander. Prelisujeme cesnak a pridáme 
nasekanú červenú cibuľu.
Všetko premiešame.  Zmes je riedka, 
takže ju zahustíme hrubou múkou, alebo 
strúhankou.  Pekáč vymažeme maslom a 
vysypeme strúhankou. Do pekáča 
preložíme rožkovú zmes, uhladíme a po 

povrchu dáme vločky masla. Prikryjeme 
alobalom.
Vložíme do vyhriatej rúry na 200 stupňov 
a pečieme nejakých 30 minút.
Dáme dolu alobal a zapečieme . 
Vianočný hubník je vynikajúci s kyslou 
uhorkou, alebo surovou kyslou kapustou

OSOBNOSTI NÁŠHO REGIÓNU

ALEXANDER RUDNAY

(1760-1831)

Narodil sa 4.10.1760 v neďalekej obci 

Považany, vtedy Sv. Kríž nad Váhom. Po 

základnom vzdelávaní doma pokračoval 

na štúdiách v Nitre, Bratislave, Trnave  a v 

roku 1784 v Budíne získal doktorát 

teológie.

Ako kňaz pôsobil vo viacerých obciach 

Slovenska. Veľmi mu záležalo na 

vzdelanosti ľudu, stal sa správcom celého 

katolíckeho školstva v Sedmohradsku. Aj 

on sa neustále vzdelával a postúpil do 

funkcie rektora Trnavského seminára sv. 

Štefana. Naďalej sa venoval práci pre 

národ, bol aktívnym členom berno-

lákovského obrodeneckého hnutia, 

členom a mecenášom Slovenského 

učeného tovarišstva. Spolupracoval 

nielen s Bernolákom, ale aj s Kollárom, 

Palkovičom, Bajzom, Šafárikom. V roku 

1819 ho cisár František I. navrhol za 

ostrihomského arcibiskupa, do r. 1820 

pôsobil v tejto vysokej funkcii v Trnave, 

odtiaľ prešiel do Ostrihomu. V roku 1828 

získal hodnosť kardinála. Stále sa hlásil k 

Slovákom – „Slovák som a keby som aj bol 

na stolci Petrovom, Slovákom zos-

tanem!“- zaslúžil sa o prvé vydanie Biblie v 

slovenčine, čo  v roku 1832 zrealizoval 

Juraj Palkovič. Prispieval na rozvoj kultúry 

Slovákov, v roku 1830 si za jeho pomoci vo 

Sv. Kríži (Považanoch) postavili kostol.  

Zaslúžil sa aj o začatie výstavby 

ostrihomskej katedrály, ktorá stále patrí 

medzi unikátne cirkevné stavby.

Zomrel 13.9.1831 v Ostrihome, tam je aj 

pochovaný.

Na jeho počesť bolo spísaných približne 

42 oslavných básní, autori – Tablic, Kollár, 

Hollý a iní.

V roku 2002 bola vydaná poštová známka 

s jeho portrétom.

Základná škola v Považanoch dnes nesie 

jeho meno.

J. Okrucká

ROZPIS ZÁPASOV  MUŽI 

MŠK LÚKA V ROKU 2017

26.03.2017 o 15.00 hod. Lúka  -  Polianka                                 

02.04.2017 o 15.00 hod. Dolné Srnie -  Lúka                     
09.04.2017 o 15.30 hod. Lúka –  Horná Streda                     
16.04.2017 o 15.30 hod. Pobedim –  Lúka                                 

23.04.2017 o 16.00 hod. Lúka -  Brezová pod Bradlom      
30.04.2017 o 16.00 hod. Kálnica –  Lúka                                 
07.05.2017 o 16.00 hod. Lúka –  Trenč.Bohuslavice                 
14.05.2017 o 16.30 hod. Hrádok –  Lúka                                 

21.05.2017 o 13.30 hod. Lúka –  Zemian.Podhradie              
28.05.2017 o 17.00 hod. Bzince p. Javor. -  Lúka                     
04.06.2017 o 17.00 hod. Lúka –  Stará Turá „B“                 

11.06.2017 o 14.00 hod. Lúka –  Krajné                                 
18.06.2017 o 17.00 hod. Turá Luka -  Lúka                               

 
FUTBAL

V sezóne 2013/2014 naši futbalisti 
skončili na 7. mieste, v sezóne 2014/2015 
sa umiestnili na 10. mieste. Obe sezóny  
futbalisti odohrali  iba s malými zmenami 
hráčov. Jedna zo zmien nastala a to 
príchodom p. Petra B., ktorý chcel  
pomôcť ako sponzor a zaradil sa do kádra 
ako hráč. Každá osoba,  ktorá pomáha 
udržiavať klub pohromade je dobrá a aj 
vítaná. Príchodom p. P. B.  sa začali 
vytvárať rôzne názory na chod fut-
balového klubu, čo  neskôr viedlo k 
celkovému rozpadu mužstva. Pri vstupe 
do klubu zasponzoroval súpravu dresov 
MŠK Lúka logom klubu a  s logom svojej 
firmy. Zaplatil 2 tréningové brány o 
rozmeroch 5 m x 2 m. Dresy ako aj brány 
po odchode z klubu zobral so sebou. 
Predpokladám, že vytvoril facebookovú 
stránku MŠK Lúka, ktorú sám používal  na 
vytvorenie názorov na klub MŠK a ostatné 
osoby, ktoré nie sú v článkoch  pome-
nované.  Príspevky si môžete prečítať na 
stránke MŠK Lúka. Píšem to preto, že nie 
každý z Vás má prístup na počítač a venuje 
sa facebooku  a aj preto, že sú to historicky 
dôležité okamihy a aj skutočnosti, ktoré sa 
udiali v tomto klube. Nehodnotím však 
postoje zúčastnených osôb. Je to 
dobrovoľná organizácia a každý má právo 
slobodne sa rozhodnúť aký zaujme postoj. 
Pred sezónou 2016/2017 som ponúkol p. 
P. B. možnosť pracovať vo výbore MŠK 
Lúka. Jeho odpoveď bola, buď budem 
predseda klubu, alebo odídem. Tak odišiel 
z klubu MŠK spolu s prvými  hráčmi L. 
Ondrisom a T. Mladým. Nečudujem sa, že 
po takej negatívnej reklame, ktorá bola 
hustená na stránke MŠK Lúka sa mužstvo 
celkom rozpadlo. Zo základnej zostavy 
zostal verný klubu M. Buška, R. Žiška, J.  
Kunda, Z. Štipanitz, B. Šupka a M. Cíbik. 
Klub prevzal Ján Galbavý, ktorý 
pomocou hráčov mimo obce 
Lúka zostavil nové mužstvo. Do 
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Naše túžby sú ako malé deti, ktoré stále 
prosia matku o niečo iné a nikdy nie sú 
spokojné. Čím viac sa im dovoľuje, tým 
sú dotieravejšie. 

Nepozostáva nenávisť spolovice 
z nepochopenia a spolovice zo strachu ?
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dobre neľutuje. 

Láska zväčšuje a skrášľuje veci života 
a vdychuje im nepominuteľnosť. 

Nie je zbytočný na svete ten, kto 
uľahčuje bremeno niekomu inému. 

Sebectvo je jed každého priateľstva. 

Život je pevnosť, o ktorej nič nevieme. 

VTIPY

Pýta sa nový neskúsený sudca 
svojho staršieho kolegu: „Počúvajte ma, 
mám problém s ilegálnym pálením 
alkoholu.
Polícia priamo prichytila páchateľa, ako 
načierno páli slivovicu, a ja vôbec 
neviem, koľko sa za to dáva.“
„No neviem, ako ostatní sudcovia,“ radí 
mu kolega, „ale ja by som nedal viac ako 
desinu za liter.“

Žaluje sa susedka susedke: „Aká 
dobrá matka by bola zo mňa,
nebyť tých zlých detí...“

Sťažuje sa alkoholik v krčme : 
„Predstavte si, prišiel som včera
v noci domov a vlastné deti ma

nepoznali. A keď som sa ráno zobudil, 
nepoznal som ani ja ich !“

Ženská minúta v kúpeľni trvá 
rovnako dlho ako mužský skok 
na jedno pivo. 

„Jano, ja sa z teba zbláznim.
 Všetko čo poviem opravíš a takto to 
ide už desať rokov !“
„Dvanásť, moja drahá, dvanásť...“

Vianočný hubník

4 rožky zo včera
4 vajcia
60 g sušené huby
1 červená cibuľa
6 strúčikov cesnaku
1 ČL soľ
1 ČL mletý koriandrový prášok
hrubá múka alebo strúhanka na 
zahustenie
100 ml mlieka
maslo na vymazanie pekáča + 
poukladanie po povrchu strúhanka na 
vysypanie pekáča

Postup
Deň dopredu namočíme huby. Húb musí 
byt veľa. Pokiaľ  huby nestihneme z 
nejakého dôvodu namočiť, tak ich 
musíme  uvariť vo vode. Pri pečení v 
hubníku, sa totižto nestihnú za tých 30 
minút  upiecť do mäkka. Vodu z 
namáčania a varenia, v žiadnom prípade 
nevylievame.
Rožok rozrežeme pozdĺžne na 4 časti a tie 
poprekrajujeme na kocky.
Do veľkej misy vložíme pečivové kocky a 
tie pofŕkame 100 ml mlieka.
Rozbijeme k nim 4 vajcia, pridáme mäkké 
huby aj s vodou. Osolíme a pridáme mletý 
koriander. Prelisujeme cesnak a pridáme 
nasekanú červenú cibuľu.
Všetko premiešame.  Zmes je riedka, 
takže ju zahustíme hrubou múkou, alebo 
strúhankou.  Pekáč vymažeme maslom a 
vysypeme strúhankou. Do pekáča 
preložíme rožkovú zmes, uhladíme a po 

povrchu dáme vločky masla. Prikryjeme 
alobalom.
Vložíme do vyhriatej rúry na 200 stupňov 
a pečieme nejakých 30 minút.
Dáme dolu alobal a zapečieme . 
Vianočný hubník je vynikajúci s kyslou 
uhorkou, alebo surovou kyslou kapustou

OSOBNOSTI NÁŠHO REGIÓNU

ALEXANDER RUDNAY

(1760-1831)

Narodil sa 4.10.1760 v neďalekej obci 

Považany, vtedy Sv. Kríž nad Váhom. Po 

základnom vzdelávaní doma pokračoval 

na štúdiách v Nitre, Bratislave, Trnave  a v 

roku 1784 v Budíne získal doktorát 

teológie.

Ako kňaz pôsobil vo viacerých obciach 

Slovenska. Veľmi mu záležalo na 

vzdelanosti ľudu, stal sa správcom celého 

katolíckeho školstva v Sedmohradsku. Aj 

on sa neustále vzdelával a postúpil do 

funkcie rektora Trnavského seminára sv. 

Štefana. Naďalej sa venoval práci pre 

národ, bol aktívnym členom berno-

lákovského obrodeneckého hnutia, 

členom a mecenášom Slovenského 

učeného tovarišstva. Spolupracoval 

nielen s Bernolákom, ale aj s Kollárom, 

Palkovičom, Bajzom, Šafárikom. V roku 

1819 ho cisár František I. navrhol za 

ostrihomského arcibiskupa, do r. 1820 

pôsobil v tejto vysokej funkcii v Trnave, 

odtiaľ prešiel do Ostrihomu. V roku 1828 

získal hodnosť kardinála. Stále sa hlásil k 

Slovákom – „Slovák som a keby som aj bol 

na stolci Petrovom, Slovákom zos-

tanem!“- zaslúžil sa o prvé vydanie Biblie v 

slovenčine, čo  v roku 1832 zrealizoval 

Juraj Palkovič. Prispieval na rozvoj kultúry 

Slovákov, v roku 1830 si za jeho pomoci vo 

Sv. Kríži (Považanoch) postavili kostol.  

Zaslúžil sa aj o začatie výstavby 

ostrihomskej katedrály, ktorá stále patrí 

medzi unikátne cirkevné stavby.

Zomrel 13.9.1831 v Ostrihome, tam je aj 

pochovaný.

Na jeho počesť bolo spísaných približne 

42 oslavných básní, autori – Tablic, Kollár, 

Hollý a iní.

V roku 2002 bola vydaná poštová známka 

s jeho portrétom.

Základná škola v Považanoch dnes nesie 

jeho meno.

J. Okrucká

ROZPIS ZÁPASOV  MUŽI 

MŠK LÚKA V ROKU 2017

26.03.2017 o 15.00 hod. Lúka  -  Polianka                                 

02.04.2017 o 15.00 hod. Dolné Srnie -  Lúka                     
09.04.2017 o 15.30 hod. Lúka –  Horná Streda                     
16.04.2017 o 15.30 hod. Pobedim –  Lúka                                 

23.04.2017 o 16.00 hod. Lúka -  Brezová pod Bradlom      
30.04.2017 o 16.00 hod. Kálnica –  Lúka                                 
07.05.2017 o 16.00 hod. Lúka –  Trenč.Bohuslavice                 
14.05.2017 o 16.30 hod. Hrádok –  Lúka                                 

21.05.2017 o 13.30 hod. Lúka –  Zemian.Podhradie              
28.05.2017 o 17.00 hod. Bzince p. Javor. -  Lúka                     
04.06.2017 o 17.00 hod. Lúka –  Stará Turá „B“                 

11.06.2017 o 14.00 hod. Lúka –  Krajné                                 
18.06.2017 o 17.00 hod. Turá Luka -  Lúka                               

 
FUTBAL

V sezóne 2013/2014 naši futbalisti 
skončili na 7. mieste, v sezóne 2014/2015 
sa umiestnili na 10. mieste. Obe sezóny  
futbalisti odohrali  iba s malými zmenami 
hráčov. Jedna zo zmien nastala a to 
príchodom p. Petra B., ktorý chcel  
pomôcť ako sponzor a zaradil sa do kádra 
ako hráč. Každá osoba,  ktorá pomáha 
udržiavať klub pohromade je dobrá a aj 
vítaná. Príchodom p. P. B.  sa začali 
vytvárať rôzne názory na chod fut-
balového klubu, čo  neskôr viedlo k 
celkovému rozpadu mužstva. Pri vstupe 
do klubu zasponzoroval súpravu dresov 
MŠK Lúka logom klubu a  s logom svojej 
firmy. Zaplatil 2 tréningové brány o 
rozmeroch 5 m x 2 m. Dresy ako aj brány 
po odchode z klubu zobral so sebou. 
Predpokladám, že vytvoril facebookovú 
stránku MŠK Lúka, ktorú sám používal  na 
vytvorenie názorov na klub MŠK a ostatné 
osoby, ktoré nie sú v článkoch  pome-
nované.  Príspevky si môžete prečítať na 
stránke MŠK Lúka. Píšem to preto, že nie 
každý z Vás má prístup na počítač a venuje 
sa facebooku  a aj preto, že sú to historicky 
dôležité okamihy a aj skutočnosti, ktoré sa 
udiali v tomto klube. Nehodnotím však 
postoje zúčastnených osôb. Je to 
dobrovoľná organizácia a každý má právo 
slobodne sa rozhodnúť aký zaujme postoj. 
Pred sezónou 2016/2017 som ponúkol p. 
P. B. možnosť pracovať vo výbore MŠK 
Lúka. Jeho odpoveď bola, buď budem 
predseda klubu, alebo odídem. Tak odišiel 
z klubu MŠK spolu s prvými  hráčmi L. 
Ondrisom a T. Mladým. Nečudujem sa, že 
po takej negatívnej reklame, ktorá bola 
hustená na stránke MŠK Lúka sa mužstvo 
celkom rozpadlo. Zo základnej zostavy 
zostal verný klubu M. Buška, R. Žiška, J.  
Kunda, Z. Štipanitz, B. Šupka a M. Cíbik. 
Klub prevzal Ján Galbavý, ktorý 
pomocou hráčov mimo obce 
Lúka zostavil nové mužstvo. Do 
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Školský rok 2016/2017 sme slávnostne 
otvorili dňa 5.9. 2016. Školské lavice 
zaplnilo spolu 183 žiakov. Osobitne sme 
privítali našich 19 prváčikov. Pedagogický 
zbor posilnila p. Zsolnayová, ktorá má na 
starosti jedno oddelenie ŠKD. Z materskej 
dovolenky sa na čiastočný úväzok vrátila 
Mgr. Kukučová, ktorá jedenkrát v týždni 
pracuje s individuálne integrovanými 
žiakmi ale aj s ostatnými, ktorí jej pomoc 
potrebujú. Na školskej web stránke v 

záložke Školský špeciálny pedagóg sú 
vypísané dni v mesiaci, kedy je p. 

Kukučová prítomná v našej 
škole.

V tomto školskom roku sa žiaci vzdelávajú 
nasledovne:
· žiaci 1. a  2. ročníka podľa inovovaných 
štátnych vzdelávacích programov pre 
primárne vzdelávanie,
· žiaci 5. a  6. ročníka podľa inovovaných 
štátnych vzdelávacích programov pre 
nižšie stredné vzdelávanie,
· žiaci 3. a  4. ročníka  a 7. až 9. ročníka 
pokračujú  vo vzdelávaní podľa svojich 
pôvodných školských vzdelávacích 
programov.

V minulom školskom roku sme v rámci 
projektu Rozvoj výchovy a vzdelávania 
žiakov v oblasti telesnej a športovej 
výchovy 2016 dostali celkovo 3900,00 € + 
390,00 € (spoluúčasť obce Lúka) na 
vybavenie telocvične športovým náradím 
a IKT technikou. Prioritne sme sa zamerali 
na zakúpenie a montáž výškovo 
nastaviteľných basketbalových košov, 
ktoré si môžete pozrieť vo fotogalérii na 
web stránke školy ako aj iným telocvičným 
náradím a náčiním (švédska debna, 
gymnastický odrazový mostík, florbalové 
bránky, lopty na volejbal, basketbal a iné). 
Začiatkom letných prázdnin dostala 
školská jedáleň nielen nové stoličky, ale aj 
novú podlahu na ktorej výmene nám 
výrazne pomohla aj obec Lúka.
Počas letných prázdnin sme po rokoch 
opäť sprevádzkovali školský rozhlas, ktorý 
slúži nielen na vyhlasovanie školských 
oznamov, no spríjemňuje hudbou žiakom 
chvíle pred začiatkom vyučovania.
Tento školský rok nás čakajú tradičné 
celoslovenské testovania: testovanie 
piatakov, ktoré sa uskutočnilo 23. 
novembra 2016 a testovanie žiakov 9. 
ročníka, ktoré prebehne 5. apríla 2017. 
Zároveň je tento školský rok vyhlásený za 
Rok čitateľskej gramotnosti. Aj keď sme 
rozvíjaniu čitateľskej gramotnosti 
venovali vždy veľkú pozornosť, tento rok 
sme ju podporili aj krúžkovou činnosťou a 
to konkrétne krúžkami čitateľský, 
Nebojím sa slovenčiny, novinársky a 
divadelný. Okrem nich majú žiaci možnosť 
rozvíjať svoje záujmy či 
talenty v basketbalovom 
krúžku pre mladších aj 
s t a r š í c h  ž i a k o v ,  
v športovom, tanečnom, 
v pohybových hrách, v 
t v o r i v ý c h  h r á c h ,  
v matematickom krúžku či 
zdokonaľ sa v mate-
m a t i ke .  M n o ž s t v o m  
športových krúžkov sa 
snaž íme podporovať  
žiakov, aby sa pohyb a 
šport stali súčasťou ich 

života a snažíme sa zúčastňovať sa takmer 
všetkých súťaží, ktoré sú v rámci okresu 
Nové mesto nad Váhom vyhlásené. 
V tomto šk. roku sme si pridali bedminton 
a  h lavne basketbal .  O všetkých 
športových aktivitách informujeme na 
web stránke školy.
Kvalitu a efektívnosť vyučovacieho 
procesu podporuje vybavenie učebných 
priestorov, zvlášť odborných učební. Z 
toho dôvodu sme sa rozhodli vybudovať 
laboratórium - odbornú učebňu chémie, 
fyziky a biológie a jazykovú učebňu 
v priestoroch bývalej špeciálnej učebne 
na 2. poschodí. V týchto dňoch bolo 
ukončené verejné obstarávanie. 
V priebehu niekoľkých dní by víťazná 
firma mala začať so stavebnými úpravami 
a možno v čase, kedy budete čítať tieto 
riadky budú práce v plnom prúde.
Environmentálne cítenie je pre našu školu 
už niekoľko rokov prioritou číslo jeden. Za 
minulý školský rok bol našej škole udelený 
diplom za aktívny prístup k envi-
ronmentálnemu vzdelávaniu a ochrane 
životného prostredia v rámci projektu 
Recyklohry. Vo všetkých aktivitách - 
súťažiach či zberových aktivitách 
pokračujeme aj v tomto školskom roku. 
Využili sme spoluprácu s firmou DAMITO 
s.r.o., ktorá nám zabezpečila montáž 
zásobníkov na ekologický toaletný papier, 
obrúsky na utieranie rúk a tiež zásobníky 
na dezinfekčné peny vo všetkých 
toaletách. Aj takýmto spôsobom sa 
snažíme žiakov vychovávať k ochrane 
životného prostredia a k zvýšeniu kvality 
života.
Vyučovanie vo výtvarnom odbore ZUŠ J. 
Kréna prebieha v šk. roku 2016/17 opäť 
dva dni a celkovo tento odbor navštevuje 
24 detí. Priestory na 2. poschodí práve 
pred učebňou výtvarného odboru 
potrebovali renováciu aj na prezentáciu 
tvorby žiakov. Po úprave stien, maľovke a 
vybavením novým nábytkom sa nám 
podarilo vytvoriť kútik na mini galériu 
žiackych prác - možno budúcich 
uznávaných výtvarníkov, grafikov či 

sochárov.
ZŠ s MŠ Lúka 135 je v šk. roku 2016/2017 
súčasťou programu Školské ovocie – ide o 
program na podporu spotreby ovocia pre 
deti a žiakov v školách. Tentokrát je 
dodávateľom firma: Katarína Sobo-
tovičová , Šalgočka 61, 92554 , IČO: 
42402727, ktorá bude poskytovať žiakom 
raz do týždňa prídel jabĺk alebo 100% -nej  
ovocnej jablkovej šťavy zadarmo z 
prostriedkov projektu.
Areál ZŠ od septembra skrášľuje detská 
preliezka s hojdačkami, určená pre deti z 
MŠ a nový nábytok do triedy, ktoré 
zaobstaralo vedenie obce Lúka.
V čase uzávierky sa už pripravujeme na 
vianočnú akadémiu, kde sa už tradične 
všetky triedy odprezentujú svojim 
programom pre rodičov, starých rodičov, 
bývalých žiakov a všetkých, ktorí svojou 
návštevou vyjadrujú ku škole spolu-
patričnosť a zakúpením malých darčekov 
môžu školu podporiť. Všetci ste srdečne 
pozvaní na vianočný punč a vianočný 
program dňa 19. 12. 2016 v popo-
ludňajších hodinách.

Adriana Holániová, riaditeľka školy

V piatok 9. 9. 2016 sa takmer všetci žiaci 
našej školy preniesli na chvíľu do 
rovníkovej Afriky, a to cez pútavé 
rozprávanie Bc. Hanky Trúsikovej, ktorá 
túto krajinu navštívila v letných 
mesiacoch, keď ako dobrovoľníčka v rámci 
svojej pedagogickej praxe učila africké 
deti základy angličtiny. Z besedy s ňou 
vyplynulo niekoľko cenných postrehov:
- pre nás samozrejmé veci sú pre africké 
deti veľkou vzácnosťou /knihy, pastelky, 
lopty.../
- naši kamaráti  na rovníku sa do školy 
veľmi tešia a za najväčší trest považujú, 
keď do školy ísť nemôžu /zo zdravotných či 
finančných dôvodov - školstvo je 
spoplatnené/
- vzdelanie je hodnotou, lebo umožňuje 
lepšie pracovné uplatnenie, preto sú deti 
prirodzene motivované učiť sa a rodičia 
ich vzdelávanie všemožne podporujú
Môžeme smelo povedať, že vďaka 
zaujímavej besede s Hankou už Uganda 

BESEDA O UGANDE

GRANTOVÝ PROJEKT 

„SLUŠNOSŤ NA ŠTADIÓNE“ 

Lúčania dostali svetelnú tabuľu.
Elektronická svetelná časomiera dokáže v 
správnej kombinácii so zápalom a 
zanietením miestnych nadšencov výrazne 
ovplyvniť komunitný život, keďže jeho 
značná časť sa odohráva práve na 
futbalovom ihrisku. Zvýši prehľadnosť hry, 
dodá miestnym športovcom pocit 
vážnosti a zníži počet konfliktov, ktorých 
svedkami sú často aj detskí fanúšikovia. 
Grantový program Coca-Cola pre región, 
ktorý vyhlásila spoločnosť Coca-Cola HBC 
SR v spolupráci s Trenčianskou nadáciou, 
spustil ďalší z vybraných projektov, 
Slušnosť na štadióne v Lúke. 
Projekt nie je len o modernizácii ihriska
„Hlavnou myšlienkou projektu Slušnosť 
na štadióne je vytvorenie lepších 
podmienok na športové aktivity. Všetci 
zúčastnení sa budú ľahšie informovať o 
dianí na ihrisku, predíde sa konfliktom s 
časomierou, zatraktívnia sa futbalové 
zápasy a turnaje. Nová svetelná tabuľa 
určite dodá našim športovým činnostiam 
punc dôležitosti a zatraktívni ju.“
Svetelná tabuľa nebude slúžiť len deťom, 
mládeži a hráčom klubu počas zápasu. 
Rozhodcovia, usporiadatelia a hráči sa 
budú vďaka nej ľahšie orientovať a mať 
jasnejší obraz o dianí na ihrisku. Medzi 
fanúšikmi sú veľakrát rodičia s deťmi a aj 
týmto spôsobom sa predíde zbytočným 
konfliktom pred zrakmi malých fanúšikov. 
Navyše, zlepšia sa podmienky pre získanie 
sponzorov pre futbalový klub v obci. 
„Počas našej praxe sme boli viackrát 
svedkami situácie, kedy na prvý pohľad 
maličkosť urobila veľký rozruch v tom 
najlepšom zmysle slova. V tomto prípade 
nejde len o svetelnú tabuľu. Je to jeden z 
prostriedkov, ktorý pomôže zrealizovať 
veľmi peknú myšl ienku miestnej  
komunity,“ hodnotí Nikola Sedláčková, 
projektová manažérka z Trenčianskej 
nadácie. 
Futbal je v obci rodinnou tradíciou
Projekt odráža záujmy miestnych „V obci 
Lúka bol a myslím, že aj stále je veľký 
záujem o futbal zo strany občanov, je to 
rokmi zaužívaná tradícia, ktorá naďalej 
p o k ra č u j e  zo  s t ra ny  ro d i n ný c h  
príslušníkov hráčov a detí, ktorí chodia 
radi povzbudzovať svojich blízkych.“  
Vzhľadom na rozmery a umiestnenie 
ihriska je toto miesto hlavným centrom 

zostavy pribudol  aj Lúčan Tomáš Zelinka a 
zbytok mužstva sa vyskladalo z iných 
hráčov z okolitých miest a obcí. Otázka 
bola postavená, buď budeme hrať s tým 
čo máme, alebo skončíme s futbalom. 
Dnes vieme, že sa podarilo udržať 
mužstvo i keď výsledky nie sú dobré. 
Musím vysloviť poďakovanie Jankovi 
Galbavému za obetavosť a udržanie 
futbalu. Už dnes vieme, že len zázrakom 
by sa nám podarilo udržať 7. ligu. Ak sa 
nám to nepodarí, zostúpime do 8. ligy a s 
týmto mužstvom, ak vydrží,  verím, že sa v 
nej budú dosahovať lepšie výsledky. Ak 
hovoríme, že teraz nás postihla kríza vo 
futbale a tí čo sledujú tento šport,  
hovoríme tomu dedinský futbal,  vedia, že 
nie sme prví ani poslední, ktorých sa 
dotkol nedostatok hráčov. Preto nie je 
treba rozdeľovať,  ale spájať.   Je mi veľmi 
ľúto, že odišli hráči, ktorí sú zároveň aj 
občanmi obce Lúka. Vieme, že v dnešnej 
dobe je málo dedinských klubov, kde by  
hrala čo i len väčšia polovička futbalistov 
bývajúcich v tej istej dedine, kde sa hrá 
súťažný futbal. Zdá sa mi ako by 
profesionálny futbal prenikol aj do našich 
obcí Slovenska. Tento nízky stav 
zanietencov futbalistov sa nám prejavuje 
aj v žiackom družstve, ktoré máme 
spojené s obcou Hrádok. Stalo sa, že na 
niektorý majstrovský futbalový zápas 
nenastúpilo ani 11 hráčov spolu s 
dievčatami. Skúsme sa nad touto 
skutočnosťou zamyslieť. Privítajme 
každého chlapca, dievča. Čím nás bude 
viac,  tým lepšie vieme vytvoriť žiacke, 
dorastenecké družstvo a neskôr môžu 
mladíci nastúpiť za domáci futbalový klub. 
Som presvedčený o tom, že to je cesta, i 
keď náročná,  s radosťou chodiť na ihrisko 
a povzbudzovať.

V.V.

diania všetkých akcií organizovaných 
obecným úradom a miestnymi or-
ganizáciami, či už MŠK Lúka alebo 
Dobrovoľným hasičským zborom.  O tom, 
že je ihrisko vyťažené, svedčia aj slová 
starostu obce Lúka, Vladimíra Vöröša. „V 
tomto roku obec organizovala na 
futbalovom ihrisku ako každoročne oslavu 
medzinárodného dňa detí, oslavy 770. 
výročia vzniku obce, hodové slávnosti, 
súťaž vo varení gulášu. Samozrejme, 
ihrisko je využívané hlavne na odo-
hrávanie majstrovských zápasov 7. triedy 
JUH, turnajov a tréningov malých aj 
veľkých.“
Časomiera, šatne aj sprchy
Medzi okolitými obcami sa tak obec Lúka 
môže pýšiť modernejším ihriskom 
prihliadnuc na jeho vybavenie. Novú 
svete l n ú  ta b u ľ u  d o p ĺ ň a j ú  n o vo  
zrekonštruované šatne pre hráčov,  
priestory pre rozhodcov, sociálne 
zariadenia a sprchy. Časomiera má za 
sebou prvý premiérový zápas.  „Ihrisko je 
miesto, kde sa stretávajú všetky vekové 
kategórie, či už deti, dorastenci, muži,  ale 
i starší obyvatelia. Je to druh kultúry, ktorý 
sa snažíme stále zachovať a preto musíme 
napredovať a modernizovať,“ hovorí 
starosta obce. Projekt je možné do 
budúcna rozvíjať a rozšíriť o ďalšie 
technické vylepšenia.
Autorom projektu bol P. Bednár. Projekt 
uskutočnili V. Vöröš a V. Otrubný. 

TRETÍ  ROČNÍK  VO  VARENÍ 

LÚČANSKÉHO  GULÁŠU 

Tretím ročníkom pokračovala tradícia 
súťaže vo varení gulášu. Celkovo sa  
súťaže zúčastnilo ŠTATISIKA NÁVŠTEVNOSTI ZÁKLADNEJ ŠKOLY 

V LÚKE
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nie je pre nás neznámym štátom na 
africkom kontinente, ale zaujímavou a 
inšpiratívnou krajinou na rovníku s 
prívlastkom Perla Afriky.

PhDr. Anna Kraváriková
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NOVINKY ZO ZŠ S MŠ LÚKA 

135?

Školský rok 2016/2017 sme slávnostne 
otvorili dňa 5.9. 2016. Školské lavice 
zaplnilo spolu 183 žiakov. Osobitne sme 
privítali našich 19 prváčikov. Pedagogický 
zbor posilnila p. Zsolnayová, ktorá má na 
starosti jedno oddelenie ŠKD. Z materskej 
dovolenky sa na čiastočný úväzok vrátila 
Mgr. Kukučová, ktorá jedenkrát v týždni 
pracuje s individuálne integrovanými 
žiakmi ale aj s ostatnými, ktorí jej pomoc 
potrebujú. Na školskej web stránke v 

záložke Školský špeciálny pedagóg sú 
vypísané dni v mesiaci, kedy je p. 

Kukučová prítomná v našej 
škole.

V tomto školskom roku sa žiaci vzdelávajú 
nasledovne:
· žiaci 1. a  2. ročníka podľa inovovaných 
štátnych vzdelávacích programov pre 
primárne vzdelávanie,
· žiaci 5. a  6. ročníka podľa inovovaných 
štátnych vzdelávacích programov pre 
nižšie stredné vzdelávanie,
· žiaci 3. a  4. ročníka  a 7. až 9. ročníka 
pokračujú  vo vzdelávaní podľa svojich 
pôvodných školských vzdelávacích 
programov.

V minulom školskom roku sme v rámci 
projektu Rozvoj výchovy a vzdelávania 
žiakov v oblasti telesnej a športovej 
výchovy 2016 dostali celkovo 3900,00 € + 
390,00 € (spoluúčasť obce Lúka) na 
vybavenie telocvične športovým náradím 
a IKT technikou. Prioritne sme sa zamerali 
na zakúpenie a montáž výškovo 
nastaviteľných basketbalových košov, 
ktoré si môžete pozrieť vo fotogalérii na 
web stránke školy ako aj iným telocvičným 
náradím a náčiním (švédska debna, 
gymnastický odrazový mostík, florbalové 
bránky, lopty na volejbal, basketbal a iné). 
Začiatkom letných prázdnin dostala 
školská jedáleň nielen nové stoličky, ale aj 
novú podlahu na ktorej výmene nám 
výrazne pomohla aj obec Lúka.
Počas letných prázdnin sme po rokoch 
opäť sprevádzkovali školský rozhlas, ktorý 
slúži nielen na vyhlasovanie školských 
oznamov, no spríjemňuje hudbou žiakom 
chvíle pred začiatkom vyučovania.
Tento školský rok nás čakajú tradičné 
celoslovenské testovania: testovanie 
piatakov, ktoré sa uskutočnilo 23. 
novembra 2016 a testovanie žiakov 9. 
ročníka, ktoré prebehne 5. apríla 2017. 
Zároveň je tento školský rok vyhlásený za 
Rok čitateľskej gramotnosti. Aj keď sme 
rozvíjaniu čitateľskej gramotnosti 
venovali vždy veľkú pozornosť, tento rok 
sme ju podporili aj krúžkovou činnosťou a 
to konkrétne krúžkami čitateľský, 
Nebojím sa slovenčiny, novinársky a 
divadelný. Okrem nich majú žiaci možnosť 
rozvíjať svoje záujmy či 
talenty v basketbalovom 
krúžku pre mladších aj 
s t a r š í c h  ž i a k o v ,  
v športovom, tanečnom, 
v pohybových hrách, v 
t v o r i v ý c h  h r á c h ,  
v matematickom krúžku či 
zdokonaľ sa v mate-
m a t i ke .  M n o ž s t v o m  
športových krúžkov sa 
snaž íme podporovať  
žiakov, aby sa pohyb a 
šport stali súčasťou ich 

života a snažíme sa zúčastňovať sa takmer 
všetkých súťaží, ktoré sú v rámci okresu 
Nové mesto nad Váhom vyhlásené. 
V tomto šk. roku sme si pridali bedminton 
a  h lavne basketbal .  O všetkých 
športových aktivitách informujeme na 
web stránke školy.
Kvalitu a efektívnosť vyučovacieho 
procesu podporuje vybavenie učebných 
priestorov, zvlášť odborných učební. Z 
toho dôvodu sme sa rozhodli vybudovať 
laboratórium - odbornú učebňu chémie, 
fyziky a biológie a jazykovú učebňu 
v priestoroch bývalej špeciálnej učebne 
na 2. poschodí. V týchto dňoch bolo 
ukončené verejné obstarávanie. 
V priebehu niekoľkých dní by víťazná 
firma mala začať so stavebnými úpravami 
a možno v čase, kedy budete čítať tieto 
riadky budú práce v plnom prúde.
Environmentálne cítenie je pre našu školu 
už niekoľko rokov prioritou číslo jeden. Za 
minulý školský rok bol našej škole udelený 
diplom za aktívny prístup k envi-
ronmentálnemu vzdelávaniu a ochrane 
životného prostredia v rámci projektu 
Recyklohry. Vo všetkých aktivitách - 
súťažiach či zberových aktivitách 
pokračujeme aj v tomto školskom roku. 
Využili sme spoluprácu s firmou DAMITO 
s.r.o., ktorá nám zabezpečila montáž 
zásobníkov na ekologický toaletný papier, 
obrúsky na utieranie rúk a tiež zásobníky 
na dezinfekčné peny vo všetkých 
toaletách. Aj takýmto spôsobom sa 
snažíme žiakov vychovávať k ochrane 
životného prostredia a k zvýšeniu kvality 
života.
Vyučovanie vo výtvarnom odbore ZUŠ J. 
Kréna prebieha v šk. roku 2016/17 opäť 
dva dni a celkovo tento odbor navštevuje 
24 detí. Priestory na 2. poschodí práve 
pred učebňou výtvarného odboru 
potrebovali renováciu aj na prezentáciu 
tvorby žiakov. Po úprave stien, maľovke a 
vybavením novým nábytkom sa nám 
podarilo vytvoriť kútik na mini galériu 
žiackych prác - možno budúcich 
uznávaných výtvarníkov, grafikov či 

sochárov.
ZŠ s MŠ Lúka 135 je v šk. roku 2016/2017 
súčasťou programu Školské ovocie – ide o 
program na podporu spotreby ovocia pre 
deti a žiakov v školách. Tentokrát je 
dodávateľom firma: Katarína Sobo-
tovičová , Šalgočka 61, 92554 , IČO: 
42402727, ktorá bude poskytovať žiakom 
raz do týždňa prídel jabĺk alebo 100% -nej  
ovocnej jablkovej šťavy zadarmo z 
prostriedkov projektu.
Areál ZŠ od septembra skrášľuje detská 
preliezka s hojdačkami, určená pre deti z 
MŠ a nový nábytok do triedy, ktoré 
zaobstaralo vedenie obce Lúka.
V čase uzávierky sa už pripravujeme na 
vianočnú akadémiu, kde sa už tradične 
všetky triedy odprezentujú svojim 
programom pre rodičov, starých rodičov, 
bývalých žiakov a všetkých, ktorí svojou 
návštevou vyjadrujú ku škole spolu-
patričnosť a zakúpením malých darčekov 
môžu školu podporiť. Všetci ste srdečne 
pozvaní na vianočný punč a vianočný 
program dňa 19. 12. 2016 v popo-
ludňajších hodinách.

Adriana Holániová, riaditeľka školy

V piatok 9. 9. 2016 sa takmer všetci žiaci 
našej školy preniesli na chvíľu do 
rovníkovej Afriky, a to cez pútavé 
rozprávanie Bc. Hanky Trúsikovej, ktorá 
túto krajinu navštívila v letných 
mesiacoch, keď ako dobrovoľníčka v rámci 
svojej pedagogickej praxe učila africké 
deti základy angličtiny. Z besedy s ňou 
vyplynulo niekoľko cenných postrehov:
- pre nás samozrejmé veci sú pre africké 
deti veľkou vzácnosťou /knihy, pastelky, 
lopty.../
- naši kamaráti  na rovníku sa do školy 
veľmi tešia a za najväčší trest považujú, 
keď do školy ísť nemôžu /zo zdravotných či 
finančných dôvodov - školstvo je 
spoplatnené/
- vzdelanie je hodnotou, lebo umožňuje 
lepšie pracovné uplatnenie, preto sú deti 
prirodzene motivované učiť sa a rodičia 
ich vzdelávanie všemožne podporujú
Môžeme smelo povedať, že vďaka 
zaujímavej besede s Hankou už Uganda 

BESEDA O UGANDE

GRANTOVÝ PROJEKT 

„SLUŠNOSŤ NA ŠTADIÓNE“ 

Lúčania dostali svetelnú tabuľu.
Elektronická svetelná časomiera dokáže v 
správnej kombinácii so zápalom a 
zanietením miestnych nadšencov výrazne 
ovplyvniť komunitný život, keďže jeho 
značná časť sa odohráva práve na 
futbalovom ihrisku. Zvýši prehľadnosť hry, 
dodá miestnym športovcom pocit 
vážnosti a zníži počet konfliktov, ktorých 
svedkami sú často aj detskí fanúšikovia. 
Grantový program Coca-Cola pre región, 
ktorý vyhlásila spoločnosť Coca-Cola HBC 
SR v spolupráci s Trenčianskou nadáciou, 
spustil ďalší z vybraných projektov, 
Slušnosť na štadióne v Lúke. 
Projekt nie je len o modernizácii ihriska
„Hlavnou myšlienkou projektu Slušnosť 
na štadióne je vytvorenie lepších 
podmienok na športové aktivity. Všetci 
zúčastnení sa budú ľahšie informovať o 
dianí na ihrisku, predíde sa konfliktom s 
časomierou, zatraktívnia sa futbalové 
zápasy a turnaje. Nová svetelná tabuľa 
určite dodá našim športovým činnostiam 
punc dôležitosti a zatraktívni ju.“
Svetelná tabuľa nebude slúžiť len deťom, 
mládeži a hráčom klubu počas zápasu. 
Rozhodcovia, usporiadatelia a hráči sa 
budú vďaka nej ľahšie orientovať a mať 
jasnejší obraz o dianí na ihrisku. Medzi 
fanúšikmi sú veľakrát rodičia s deťmi a aj 
týmto spôsobom sa predíde zbytočným 
konfliktom pred zrakmi malých fanúšikov. 
Navyše, zlepšia sa podmienky pre získanie 
sponzorov pre futbalový klub v obci. 
„Počas našej praxe sme boli viackrát 
svedkami situácie, kedy na prvý pohľad 
maličkosť urobila veľký rozruch v tom 
najlepšom zmysle slova. V tomto prípade 
nejde len o svetelnú tabuľu. Je to jeden z 
prostriedkov, ktorý pomôže zrealizovať 
veľmi peknú myšl ienku miestnej  
komunity,“ hodnotí Nikola Sedláčková, 
projektová manažérka z Trenčianskej 
nadácie. 
Futbal je v obci rodinnou tradíciou
Projekt odráža záujmy miestnych „V obci 
Lúka bol a myslím, že aj stále je veľký 
záujem o futbal zo strany občanov, je to 
rokmi zaužívaná tradícia, ktorá naďalej 
p o k ra č u j e  zo  s t ra ny  ro d i n ný c h  
príslušníkov hráčov a detí, ktorí chodia 
radi povzbudzovať svojich blízkych.“  
Vzhľadom na rozmery a umiestnenie 
ihriska je toto miesto hlavným centrom 

zostavy pribudol  aj Lúčan Tomáš Zelinka a 
zbytok mužstva sa vyskladalo z iných 
hráčov z okolitých miest a obcí. Otázka 
bola postavená, buď budeme hrať s tým 
čo máme, alebo skončíme s futbalom. 
Dnes vieme, že sa podarilo udržať 
mužstvo i keď výsledky nie sú dobré. 
Musím vysloviť poďakovanie Jankovi 
Galbavému za obetavosť a udržanie 
futbalu. Už dnes vieme, že len zázrakom 
by sa nám podarilo udržať 7. ligu. Ak sa 
nám to nepodarí, zostúpime do 8. ligy a s 
týmto mužstvom, ak vydrží,  verím, že sa v 
nej budú dosahovať lepšie výsledky. Ak 
hovoríme, že teraz nás postihla kríza vo 
futbale a tí čo sledujú tento šport,  
hovoríme tomu dedinský futbal,  vedia, že 
nie sme prví ani poslední, ktorých sa 
dotkol nedostatok hráčov. Preto nie je 
treba rozdeľovať,  ale spájať.   Je mi veľmi 
ľúto, že odišli hráči, ktorí sú zároveň aj 
občanmi obce Lúka. Vieme, že v dnešnej 
dobe je málo dedinských klubov, kde by  
hrala čo i len väčšia polovička futbalistov 
bývajúcich v tej istej dedine, kde sa hrá 
súťažný futbal. Zdá sa mi ako by 
profesionálny futbal prenikol aj do našich 
obcí Slovenska. Tento nízky stav 
zanietencov futbalistov sa nám prejavuje 
aj v žiackom družstve, ktoré máme 
spojené s obcou Hrádok. Stalo sa, že na 
niektorý majstrovský futbalový zápas 
nenastúpilo ani 11 hráčov spolu s 
dievčatami. Skúsme sa nad touto 
skutočnosťou zamyslieť. Privítajme 
každého chlapca, dievča. Čím nás bude 
viac,  tým lepšie vieme vytvoriť žiacke, 
dorastenecké družstvo a neskôr môžu 
mladíci nastúpiť za domáci futbalový klub. 
Som presvedčený o tom, že to je cesta, i 
keď náročná,  s radosťou chodiť na ihrisko 
a povzbudzovať.

V.V.

diania všetkých akcií organizovaných 
obecným úradom a miestnymi or-
ganizáciami, či už MŠK Lúka alebo 
Dobrovoľným hasičským zborom.  O tom, 
že je ihrisko vyťažené, svedčia aj slová 
starostu obce Lúka, Vladimíra Vöröša. „V 
tomto roku obec organizovala na 
futbalovom ihrisku ako každoročne oslavu 
medzinárodného dňa detí, oslavy 770. 
výročia vzniku obce, hodové slávnosti, 
súťaž vo varení gulášu. Samozrejme, 
ihrisko je využívané hlavne na odo-
hrávanie majstrovských zápasov 7. triedy 
JUH, turnajov a tréningov malých aj 
veľkých.“
Časomiera, šatne aj sprchy
Medzi okolitými obcami sa tak obec Lúka 
môže pýšiť modernejším ihriskom 
prihliadnuc na jeho vybavenie. Novú 
svete l n ú  ta b u ľ u  d o p ĺ ň a j ú  n o vo  
zrekonštruované šatne pre hráčov,  
priestory pre rozhodcov, sociálne 
zariadenia a sprchy. Časomiera má za 
sebou prvý premiérový zápas.  „Ihrisko je 
miesto, kde sa stretávajú všetky vekové 
kategórie, či už deti, dorastenci, muži,  ale 
i starší obyvatelia. Je to druh kultúry, ktorý 
sa snažíme stále zachovať a preto musíme 
napredovať a modernizovať,“ hovorí 
starosta obce. Projekt je možné do 
budúcna rozvíjať a rozšíriť o ďalšie 
technické vylepšenia.
Autorom projektu bol P. Bednár. Projekt 
uskutočnili V. Vöröš a V. Otrubný. 
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Gratulujeme Olivii Ane Šprlákovej, ktorá si 
vybojovala titul Majsterky Slovenska v 
plaveckej disciplíne 400m polohový 
pretek (motýlik, znak, prsia, kraul) v ka-
tegórii mladších žiačok. Majstrovstvá 
Slovenska sa konali 26. novembra 2016 v 
Dolnom Kubíne a Olivii sa v dosiahnutom 
čase 5:52:35  v konkurencii 245 plavcov z 
50 klubov okrem titulu majsterky podarilo 
získať striebro v disciplíne 800m kraul.
Športu zdar a mladým talentom zvlášť. 

MEMORIÁL JÁNA DLHÉHO

27. 9. 2016

V posledný septembrový utorok sa konal 
ďalší ročník Memoriálu Jána Dlhého. 
Najskôr si medzi sebou zmerali sily žiaci 1. 
stupňa, po nich druhostupniari. Víťazmi 
medzi mladšími žiakmi sa stali žiaci 
Hrádku, medzi staršími dominovali 
chlapci z Lehôt. Celkovo, po zrátaní bodov 

z oboch kategórií, sa na 1. mieste 
umiestnili Hrádočania!
Je skvelé, že tento turnaj má medzi žiakmi 
takú veľkú obľubu. Bola radosť pozerať sa, 
ako deti bojovali! Žiakom budú tento deň 
pripomínať nielen krásne zážitky, ale aj 
krásne medaily!
Výsledky a poradie:

Mgr. Marián Lacko

I. stupeň II. stupeň I. stupeň Celkové poradie

Lúka – Hrádok 1:2 Hrádok – Lúka 3:1 1. Hrádok 4 1. Hrádok 9

Modrová – Lúka 2:2 Modrová – Lehoty 0:2 2. Modrová 2 2. Lehoty 7

Hrádok – Modrová 2:2 Hrádok – Lehoty 2:2 3. Lúka 1 3. Modrová 6

  

Modrová –

 

Lúka 2:1 II. stupeň 4. Lúka 1

  

Lehoty –

 

Lúka 1:0 1. Lehoty 7

  

Modrová –

 

Hrádok 2:2 2. Hrádok 5

    

3. Modrová 4    
4. Lúka 0

 

BESEDA S POLICAJTOM

Koncom septembra v našej jedálni viedol 
besedu Ing. Mjr. Jaroslav Madara, riaditeľ 
Obvodného oddelenia PZ v Novom Meste 
nad Váhom. Prítomným žiakom objasnil 
pravidlá slušného správania, vysvetlil, čo 
je  pr iestupok voči  občianskemu 
spolunažívaniu a čo je trestný čin. 
Tiež deťom ozrejmil úlohu 
a postavenie policajta 
v spoločnosti.

STUDENKAVÉ KOMÁRNO

V strede prvého októbrového týždňa sme 
sa vybrali do Komárna. Teda presnejšie 
niektorí piataci, skoro všetci šiestaci a 
takmer kompletní siedmaci. A vedzte, že 
bolo super! Síce trošku dlhšia cesta a 
chladné počasie, ale o to zaujímavejšie 
Komárno - naše skoro najjužnejšie mesto! 
Prezreli sme si námestie Európy a skoro 
500 ročnú nedobytú obrovskú pevnosť so 
skvelými hlavolamami. Na spiatočnej 
ceste sa nedalo obísť Hurbanovo s jeho 
skvelou hvezdárňou! Na skok sme sa 
stavili v Nových Zámkoch a hybaj ho 
domov! No čo, zas nám raz bolo dobre... 
Aj keď studenkavo...

OLYMPIÁDA ZO SLOVENSKÉHO 

JAZYKA A LITERATÚRY

V olympiáde zo slovenského jazyka a 
literatúry nás dnes v okresnom kole v 
Novom Meste nad Váhom reprezentoval 
ôsmak Lukáš Dvorský. V konkurencii 
desiatich súťažiacich sa určite nestratil, o 
postupujúcom do krajského kola 
rozhodovali detaily. Obsadil pekné 4. 
miesto. Lukášovi ďakujeme za vzornú 
reprezentáciu školy!

Vynovená chodba. 

CIRKUS JACKO

Stredajšie vyučovanie nám spríjemnili 
artisti z Cirkusu Jacko. To bola paráda! 
Videli sme žonglérov, super kúzla, jazdca 
na monocykli a takisto extra veľké 
bubliny! Artisti prišli až z Ukrajiny, 
Gruzínska či Ruska! Ďakujeme im za skvelé 
predstavenie!

Mgr. Marián Lacko

MEMORIÁL JÁNA DLHÉHO 2016

6 družstiev. Víťazný guláš navarili Erika 
Horňáková so svojím otcom. Túto súťaž 
zorganizoval obecný úrad v spolupráci s 
Patrikom Vöröšom. 


